

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

မိမိအဖို့ အကျိုးများနိုင်

သူတစ်ပါး၏ အပြစ်အနာအဆာကို မကြည့်ပါနှင့်။ မိမိအဖို့ အရေးကြီးသည်ကား မိမိကောင်းမှုကို လည်းကောင်း၊ မကောင်းမှုကို လည်းကောင်း လုပ်သည်။ မလုပ်သည်ကိုသာ ကြည့်ရာ၏။ သူတစ်ပါးအပြစ်ကို ကြည့်ခြင်းထက် မိမိအပြစ်ကို ကြည့်ခြင်းကသာလျှင် မိမိအဖို့ အကျိုးများနိုင်သောကြောင့် ဖြစ်၏။
ပုပ္ဖဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၅၀)

၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၇ ရက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့၊ အတွဲ (၅၇)၊ အမှတ်(၀၀၂)

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်ထံ ဂျာမနီနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့် ဗဟိုကန်မြို့ပြနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးတို့ ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၁
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ ဂျာမနီနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော သံအမတ်ကြီး မစ္စ ဒေါ်ရီလ်သေ ရားနက်ထံစခဲ-ပန်ဆဲလ်သည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ သမ္မတအိမ်တော်၌ ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။



အလားတူ နိုင်ငံတော်သမ္မတထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗဟိုကန်မြို့ပြနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ပေါလ် ချန် အင်-နမ်သည် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ရှိ သမ္မတအိမ်တော်၌ ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၆ *

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့ ကူညီမှုများ ထိထိရောက်ရောက်ပေးအပ်နိုင်ရေး ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများချမှတ်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၁
ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။
ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေက ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း တွေ့ရှိချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ယင်းနောက် ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်

ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေက လုံခြုံရေးအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်က ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် တည်ဆောက်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေတို့ကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ရခိုင်ပြည်နယ်ဖြစ်စဉ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေတို့ကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။
စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ *

၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း အချက်အလက်များကို အခြေခံ၍ ကလေးသူငယ်နှင့် လူငယ်လူရွယ် အကြောင်းအရာစာတမ်းထုတ်ပြန်
စာ ၁၁
အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ သိမ်းပိုက်ခဲ့သည့် ဟာဝီဂျာဒေသကို အီရတ်အစိုးရ အဖွဲ့က အပြီးအပိုင်ပြန်လည်ရယူနိုင်ခဲ့
စာ ၁၄

CHOOSE PIRELLI AND TAKE CONTROL.

PIRELLI

အနော်ရထာ တာယာရောင်းဝယ်ရေး (မြန်မာပြည် တစ်ဦးတည်းကိုယ်စားလှယ်)
မြေနှံကုန်း - 01-501901, 09-421167021, 535837, 09-420237009, 527149, 523766, သုရင့်နောင် - 01-682562, 683665, 686419, အင်းစိန်လမ်းမ (ခရိုင်) 01-667363

P ZERO PZERO NERO PZERO ROSSO Cinturato P1 Cinturato P7 SCORPION ATR SCORPION STR SCORPION VERDE SCORPION VERDE SCORPION ZERO ALL SEASON

လူသားနှင့် ဘာသာတရား

မိမိတို့နေထိုင်ရာ ကမ္ဘာကြီးကို အာကာသတစ်နေရာမှ ကြည့်မည်ဆိုပါက လွန်စွာလှပသော ဂြိုဟ်ပြာကြီးတစ်လုံးအဖြစ် မြင်တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ စကြဝဠာအတွင်း ကမ္ဘာကြီးဖြစ်ပေါ်လာသည့် သက်တမ်းနှင့်ယှဉ်လျှင် ကမ္ဘာဂြိုဟ်ပေါ်၌ လူသားတို့အစတည်ဖြစ်ပေါ်လာသည့် သက်တမ်းက မကြာလှသေး။ ထိုနည်းတူစွာ လူသားတို့၏ဖြစ်တည်မှု အဆင့်ဆင့် ပြောင်းလဲကာ ယဉ်ကျေးသည့် အဆင့်တစ်ခုဆီသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့သည်မှာ လည်း ပို၍ပင်မကြာလှသေး။ ယနေ့ခေတ်လူသားတို့ ယုံကြည်ကိုးကွယ် နေကြသည့် ကမ္ဘာဘာသာတရားကြီးများ ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်ခဲ့သည် မှာလည်း လွန်ခဲ့သည့် ထောင်စုနှစ် နှစ်ခု၊ သုံးခု၊ လေးခုခန့်ကသာဖြစ်ရာ ကမ္ဘာကြီး၏သက်တမ်း၊ လူသားတို့၏ ဆင့်ကဲဖြစ်စဉ်ပြောင်းလဲမှု သက်တမ်း များနှင့်ယှဉ်လျှင် ဘာမှမကြာလှသေးဟုပင် ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

ဘာသာတရားများကို လူသားတို့ ကိုးကွယ်ယုံကြည်ကြခြင်း၏ အဓိက အကြောင်းရင်းမှာ ပစ္စုပ္ပန်ရှင်သန်နေဆဲကာလနှင့် သေလွန်ပြီးနောက် တမလွန်ကာလ အကျိုးစီးပွားတို့အတွက် ဖြစ်ကြသည်။ ဘာသာတရား အသီးသီးတို့၏ အဆုံးအမဩဝါဒများ၊ ကျင့်စဉ်များနှင့် အန္တိမပန်းတိုင်တို့ မတူကွဲပြားကြစေကာမူ ပစ္စုပ္ပန်ဘဝတွင် လူသားအချင်းချင်း အပြန်အလှန် ဆက်ဆံရေး၊ မိသားစုဘဝများ သာယာချမ်းမြေ့ရေး၊ လူ့အသိုက်အဝန်း အတွင်း လူမှုတာဝန်များ ဖြည့်ဆည်းကာ ငြိမ်းချမ်းစွာနေထိုင်နိုင်ရေး၊ ပဋိပက္ခများ မဖြစ်ပွားအောင် ရှောင်ရှားနိုင်ရေးတို့ကို ဆုံးမလမ်းညွှန်ကြပြီး ပစ္စုပ္ပန်ကာလတွင် မိမိတို့၏ နေထိုင်ကျင့်ကြံမှုများက တမလွန်ဘဝတွင် ကောင်းမွန်ရေး၊ မကောင်းမွန်ရေးတို့အပေါ် ရောင်ပြန်ဟပ်နိုင်ကြောင်း ဆုံးမလမ်းညွှန်ထားကြရာ ယင်းတို့မှာ ဘာသာတရားတို့၏ အခြေခံကျင့်ဝတ် များပင်ဖြစ်ကြသည်။

မျက်မှောက်ကမ္ဘာကြီး၏ နေ့စဉ်လူသားတို့ဘဝများတွင် အကြမ်းဖက် မှုများ၊ ပဋိပက္ခများ၊ တိုက်ခိုက်သတ်ဖြတ်မှုများ၊ အနိုင်ကျင့်မှု၊ နှိပ်စက်မှု များ၊ မုန်းတီးမှုများ စသည်ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များမှာ မြေကမ္ဘာ၏ တစ်နေရာ မဟုတ် တစ်နေရာ၌ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ဖြစ်ပွားနေကြသည်ကို တွေ့မြင်ကြရ မည်ဖြစ်သည်။ ဆိုခဲ့ပါဖြစ်စဉ်များဖြစ်ပေါ်ရခြင်း၏ အခြေခံအကြောင်း တရားသည် မည်သို့ကြောင့် ဖြစ်ရသည်၊ မည်သည့်အတွက်ကြောင့် ဖြစ်ရသည် စသည်ဖြင့် ဆိုကြစေကာမူ တကယ့်အခြေခံအကြောင်းတရား စစ်စစ်မှာမူ လိုချင်တပ်မက်ခြင်းဟူသော လောဘ၊ လိုတိုင်းမရ ထင်တိုင်းမဖြစ်မည် အပေါ်တွင် ထွက်ပေါ်လာသည့် အမျက်ဒေါသ၊ အမုန်ကို မသိခြင်းဟူသော မောဟတို့ကသာ အရင်းခံဖြစ်ပြီး ယင်းအခြေခံအကြောင်းတရားသုံးရပ် တို့မချုပ်ငြိမ်းသေးသမျှ ကမ္ဘာမြေပေါ်တွင် ပဋိပက္ခမီးလျှံ၊ အမုန်းမီးလျှံ၊ စစ်မီးလျှံသို့ တောက်လောင်နေဦးမည်ဖြစ်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် လူသားတို့၏ သန္တာန်တွင် အလိုရမ္မက်မီး၊ အမျက်ဒေါသမီးနှင့် မောဟမီး တို့ ချုပ်ငြိမ်းမှသာ လူသားကမ္ဘာ ငြိမ်းချမ်းသာယာမည်ဖြစ်သည်။

လူသားတို့၏ ပစ္စုပ္ပန်နှင့် တမလွန်နှစ်ခြာသော ဘဝတို့တွင် ကောင်းမွန်ရေးအတွက် မိမိတို့ယုံကြည်ရာ ဘာသာတရားအသီးသီးတို့ကို ကိုးကွယ်ယုံကြည်ရာတွင် မတူကွဲပြားမှုများအကြား ပဋိပက္ခများဖြစ်ပေါ် မှုကို ရှောင်ရှားကြရမည်ဖြစ်သည်။ ဘာသာတရားတို့ကို ကိုးကွယ်ယုံကြည် ကြခြင်း၏ အနှစ်သာရများဖြစ်သော လူမှုအသိုက်အဝန်းများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူနေထိုင်ခြင်း၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုရှိခြင်း၊ အပြန်အလှန် လေးစားမှုရှိခြင်း၊ လူမှုတာဝန်များကို အတူတကွ ဖြည့်ကျင့် ကြခြင်း၊ ခွင့်လွှတ်သည့်ခံခြင်းတို့ဖြင့် မိမိတို့ ရှင်သန်ဆဲလူ့ဘောင်ဘဝ သာယာလှပရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ အဓိက အားဖြင့်မူ လောကကို စောင့်ရှောက်သော အကျင့်တရားများဖြစ်ကြသည့် အမျက်ဒေါသမရှိမည် မေတ္တာကိုလည်းကောင်း၊ မိမိအောက်နိမ့်သူ၊ ငယ်သူ၊ အားနည်းသူတို့အပေါ် သနားကြင်နာခြင်း ကရုဏာကို လည်းကောင်း၊ မိမိထက် မြင့်သူ၊ မြတ်သူ၊ အင်အားကြီးသူတို့အပေါ် ဝမ်းမြောက်ခြင်း မုဒိတာကိုလည်းကောင်း၊ နိမ့်မြင့်တက်ကျ လောက၏ သဘောနှင့် ဖောက်ပြန်တတ်သည့် သဘာဝတို့အပေါ် တုန်လှုပ်ယိမ်းယိုင်ခြင်း ကင်းကာ ခံစားမှုတို့ကို ဖယ်ရှားနိုင်သည့် ဥပေက္ခာကိုလည်းကောင်း ကျင့်သုံး ကြလျက် အပြန်အလှန်အကျိုးပြုကာ နေထိုင်ခြင်းဖြင့်သာ မိမိတို့၏ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်လုံး ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောမှုကို ဆောင်ကြဉ်း နိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်မိပါကြောင်း။

နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၁
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်းနှင့် တောင်ပိုင်း၊ ကယား ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့ အပြားမိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး နေပြည်တော်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရွာရန် ရာနန်းပြည့် ဖြစ်သည်။
ကျွန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် နေရာစိပ်စိပ်မှ နေရာကျကျ မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ (မိုး/လေ)

မုံရွာကလေးစာပေပွဲတော် ကျင်းပရန်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများစတင်ဆောင်ရွက်

မုံရွာ အောက်တိုဘာ ၁၁
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် ကလေးစာပေပွဲတော်ကို အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ မုံရွာတက္ကသိုလ် (ဘက်စုံခန်းမ) အဆောက်အအုံ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။
ကလေးစာပေပွဲတော် ကျင်းပမည့် မုံရွာတက္ကသိုလ် (ဘက်စုံခန်းမ) အဆောက်အအုံ၌ ပြခန်းများအလိုက် ခင်းကျင်းပြသနိုင်ရန်အတွက် ကြိုတင် ပြင်ဆင်မှုလုပ်ငန်းများကို ယနေ့ နံနက် ပိုင်းမှစ၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ကလေးစာပေပွဲတော်၏ အဓိက ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်သည့် ကလေးစာပေများ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော

ကလေးစာပေပွဲတော်
ကလေးစာပေပွဲနှင့် စာအုပ်ငဏ္ဍင်းပွဲ
(ပုံရွာမြို့)

၂၀၁၇ ခုနှစ် ၊ အောက်တိုဘာ (၁၃၊ ၁၄၊ ၁၅)ရက်၊ (သောကြာ၊ စနေ၊ တနင်္ဂနွေ) နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ မည်သူမဆို ဝါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။

မုံရွာတက္ကသိုလ်၊ မုံရွာမြို့။

Gold Sponsors: PREMIER WILSON, Myanmar Education Development Foundation

Silver Sponsors: Nutroplex, Myanmar Education Development Foundation

Powered by: MIBS

ခင်းကျင်းပြသနိုင်ရန်အတွက် စာအုပ်စင် များနှင့် ဆရာကြီးမင်းသုဝဏ်၏ စာပေ မှတ်တမ်း၊ စာအုပ်များနှင့် ဓာတ်ပုံပြခန်းကို တက္ကသိုလ်ခန်းမထဲတွင် ပြသနိုင်ရန် အတွက် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်မှုများ စတင်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ (အောက်ပုံ)

ကလေးစာပေပွဲတော်ကို ကလေး များ၏ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးနှင့် အတွေး အခေါ်အယူအဆများ ထက်မြက်လာ စေရန် တီထွင်ဖန်တီးလိုစိတ်များ ရင့်သန် လာစေရန်၊ စာပေနှင့် ရင်းနှီးပြီး စာဖတ် ခြင်းတွင် ပျော်ရွှင်မှုတတ်လာစေရန်နှင့် ကလေးများ၏ ပျော်ရွှင်မှုကို ဖန်တီးပေး ရန် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

ကလေးစာပေပွဲတော် ရက်များ ဆွေ (စိတ်ပညာ)၊ ဦးရဲလွင် (ရဲသူမီး)၊ ဦးဇော်နောင်ဟိန်း (Guitar)၊ ဒေါက်တာ တင်ဝင်းနှင့် ဘာမထီခင်အောင် (ရွှေတို) တို့က ပွဲတော်ရက်များအတွင်း ဟောပြော သွားမည်ဖြစ်သည်။
ထို့ပြင် ကလေးစာပေမြှင့်တင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် စာဖတ်အကျင့် တိုးမြှင့်ခြင်း၊ ဘက်စုံတတ်ကလေး တို့အတွက်၊ စာဖတ်ခြင်း အကျိုးကျေးဇူး၊ ပြည်သူ့နီတိနှင့် လူငယ်အစိုးရအဖော် ကောင်းပြည်သူ့ကျောင်းစာသင် ခေါင်းစဉ် များဖြင့် ပွဲတော်ရက်များအတွင်း ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး မည်သူမဆို ဝင်ရောက်ဆွေးနွေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
ကလေးစာပေပွဲတော် မုံရွာတွင် မြန်မာနိုင်ငံစာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ဖြန့်ချိသူ များအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများက ပွဲတော် သို့ လာရောက်သည့် ကလေးငယ်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် စာပေ ချစ်မြတ်နိုးသည့် မိဘပြည်သူများအား စာအုပ်စာစောင်များကို ဈေးနှုန်းချိုသာ စွာဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ရန်အတွက် စာအုပ်ဆိုင် ပေါင်း ၆၄ ဆိုင်ကို ခင်းကျင်းဖွင့်လှစ်၍ ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
အောင်မင်းဟန်
ဓာတ်ပုံ-သန်းမင်းအောင်



ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း				ခင်ရတာနာ-စုစည်းသည်။	
ရွှေဈေးနှုန်း (အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်)				၁၁-၁၀-၂၀၁၇	
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၉၃၄၅၀၀	နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးဈေးနှုန်း (ပဟိုဘဏ်)	
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၇၉၅၀၀	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ ၁၃၆၀ . ၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၉၃၄၀၀၀	ဥရောပ	တစ်ယူရို ၁၅၉၆ . ၇
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (စက်သုံးဆီအသင်း)				စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ ၉၉၇ . ၃၂
ဒီဇယ်	၇၃၀/၇၅၀	ကျပ် (လက်လီဈေး)	ထိုင်းဘတ်	တစ်ဘတ် ၄၀ . ၇၄	
အောက်တိုန်း	၇၄၀/၇၆၀	ကျပ် (လက်လီဈေး)	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး ၂၀ . ၈၀	
အောက်တိုန်း	၇၈၀/၈၀၀	ကျပ် (လက်လီဈေး)	တရုတ်	တစ်ယွမ် ၂၀၅ . ၂၇	
ပရီမီယံဒီဇယ်	၇၅၀/၇၇၀	ကျပ် (လက်လီဈေး)	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် ၃၂၁ . ၃၆	

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က စတင်ထောင်သည်။

Myanmar Alinn Daily

စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
စာတည်းများ - ဝင်းရွှေ
စာတည်းများ - မြင့်ဆွေ (သတင်းထောက်ချုပ်)
စာတည်းများ - မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ ချိုးစန္ဒီဇွန်၊ ကလျာမိုးမြင့်
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ကျော်သူဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇုလိုင်မိုး၊ စိန်လွင်အောင်၊ တင်စိုး(ဓာတ်ပုံ)
အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - တင်လင်းအောင်၊ တင်မောင်လွင်၊ ဇင်ဦး၊ နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ ဝေသူနွယ်
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)



* ရှေ့မှ

အဆိုပါ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားများသို့ နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသန်းစင်တို့ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် တာဝန်ရှိသူဖြစ်သည့် သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ပေါလ် ချန် အင်-နမ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ် (သတင်းစဉ်)

အမေရိကန်နှင့်ကျင်းပမည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ်နှင့် လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၏ နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၁

အမေရိကန်နိုင်ငံ ဝါရှင်တန်၌ အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ်နှင့် လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးနှင့် အရှေ့တောင်အာရှ မဲပေးအုပ်စု ဝါဟာနာများ အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ရန် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဦးကျော်တင်၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ပဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင်တို့ ခေါင်းဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် ညပိုင်းက ရန်ကုန်မင်္ဂလာဒုံ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာသွားရာ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံတော်ပဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးမင်းလည်း လိုက်ပါသွားကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ (ယာပုံ)



ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စ၊ စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ရှေ့အလားအလာများ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၁

မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်သည် ရခိုင် ပြည်နယ်အရေးကိစ္စအပေါ် လွတ်လပ်မှုအခြေခံဖြင့် အမြင်ချင်း ဖလှယ်ခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံတော်က ရခိုင်ပြည်နယ် အရေးကိစ္စ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ “ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စ၊ စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ရှေ့အလားအလာ

များ ဆွေးနွေးပွဲ” ကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ ရှိ Summit Parkview ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။(အောက်ပုံ) အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့် အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေး ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ အတွေ့အကြုံရှိသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြည်တွင်း NGOs ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် စိတ်ပါဝင်စားသူများ ပါဝင်

တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲ၌ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြက ဤသို့အတွေ့အကြုံရှိသော ပုဂ္ဂိုလ် များက ဘာသာရပ်ခေါင်းစဉ်အသီးသီးတွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးခြင်း ဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စအတွက် အဖြေရှာရာတွင် ပိုမို ပြည့်စုံစွာ သိရှိနားလည်နိုင်စေရန်အတွက် အကြံဉာဏ်ကောင်းများ ရရှိရေး တို့အတွက် များစွာအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း စသည် ဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

ကောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး တက်ရောက်လာကြသူများက မေးခွန်းမေးမြန်းခြင်း၊ သုံးသပ်ခြင်းနှင့် အကြံပြုခြင်းတို့ ပြုလုပ် ကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲဒုတိယပိုင်းအဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ပဆက်ဆံရေးအပေါ် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စ၏ သက်ရောက်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြရာတွင် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးမှူးအဖြစ် ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြကဆောင်ရွက်ပြီး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးညွန့်ဆွေက မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကုလသမဂ္ဂဆက်ဆံရေးကို လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတကာရေးရာသုတေသီ ဦးကိုကိုလှိုင်က မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်အပါအဝင် အခြားနိုင်ငံများနှင့် ဆက်ဆံရေးကို လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ မဟာဗျူဟာနှင့် နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် ဦးသုလ္လအေးက မြန်မာ နိုင်ငံနှင့် အာဆီယံ/ဥရောပသမဂ္ဂဆက်ဆံရေးကို လည်းကောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး တက်ရောက်လာကြသူများက မေးခွန်း မေးမြန်းခြင်း၊ သုံးသပ်ခြင်းနှင့် အကြံပြုခြင်းတို့ ပြုလုပ်ကြသည်။



ထို့နောက် ဆွေးနွေးပွဲပထမပိုင်းအဖြစ် ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြရာတွင် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးမှူးအဖြစ် ကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစစ်မြိုင်က ဆောင်ရွက်ပြီး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးယုလှိုင်အောင်က မြန်မာ နိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ၂၄-၉-၂၀၁၇ ရက်မှ ၂၉-၉-၂၀၁၇ ရက်အထိ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာ တွေ့ရှိချက်များကိုလည်းကောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် (ငြိမ်း) ဦးမောင်မောင်အုန်းက ရခိုင် ပြည်နယ်တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်မှု အတွေ့အကြုံများကို လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာ ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁)ဦးအောင်လှထွန်းက ရခိုင်ပြည်နယ် အရေးကိစ္စနှင့် သတင်းမီဒီယာ၏ အခန်းကဏ္ဍတို့ကို လည်း

ထို့နောက် ဆွေးနွေးတင်ပြချက်၊ သုံးသပ်ချက်နှင့် အကြံပြု ချက်များကို ခြုံငုံသုံးသပ်ဆွေးနွေးကြပြီး အဆိုပါ ဆွေးနွေးသုံးသပ် အကြံပြုချက်များကို မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်က နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းထုတ်ပြန်ချက် ပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းနှင့် သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်းများအား ခွင့်ပြုပေးနေမှုအခြေအနေ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပုံနှိပ် ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း နည်းဥပဒေများကို အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၄၈/၂၀၁၄) ဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး နောက် လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် လျှောက်ထားလာပါက ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း နည်းဥပဒေများနှင့်အညီစိစစ်၍ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြု

လက်မှတ်များကို ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ၁၀-၁၀-၂၀၁၇ ရက်နေ့က ပြုလုပ်သော ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီအစည်းအဝေးတွင် ၄-၉-၂၀၁၇ ရက်နေ့မှ ၂၂- ၉-၂၀၁၇ ရက်နေ့အထိ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် လျှောက်ထားလာသည့် ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အသစ်လျှောက်ထားသူ လေးဦးကို လည်းကောင်း၊

ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အသစ်လျှောက်ထားသူ သတင်းစာ (၁)ဦး၊ မဂ္ဂဇင်း (၅)ဦး၊ အထွေထွေ (၁၀) ဦး၊ ပေါင်း (၁၅) ဦးကို လည်းကောင်း၊ သတင်းအေဂျင်စီ လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်လိုသူ (၃)ဦးကိုလည်းကောင်း အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးရန် ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါသည်။ ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း နည်းဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းသည့် ၁၀-၁၀-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှစ၍ ယနေ့အထိ ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်း ၁၄၅၉ ဦး၊ ထုတ်ဝေခြင်း လုပ်ငန်း ၂၂၀၆ ဦးနှင့် သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်း ၈၄ ဦး၊ စုစုပေါင်း ပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းနှင့် သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်း ၃၇၅၉ ဦးအား အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်များ စိစစ်ခွင့်ပြု ပေးခဲ့ပါသည်။



*** ရှေ့မှ**
 ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့ကူညီမှုများ ထိထိရောက်ရောက် ပေးအပ်နိုင်ရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး၊ ရေရှည်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအနက် ဦးစားပေးအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများအား ချမှတ်ပေးကာ နှိုးဆော်အားပေးပြောကြားပြီး အစည်း

အဝေးကို ညနေ ၅ နာရီတွင် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။
 အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိန်ဝင်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်၊ ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ သူရဦးအောင်ကို၊ ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဦးသိန်းဆွေ၊ ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်၊ ဦးကျော်မျိုးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ တက်ရောက်ကြသည်။
(သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်
(သတင်းစဉ်)

မြန်မာကင်းထောက်ဂီတပွဲတော်အတွက် တေးသံရှင်များနှင့် ကင်းထောက်လူငယ်များက တေးသီချင်းများ လေ့ကျင့်သီဆိုအသံသွင်း

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၁
 မြန်မာကင်းထောက် ရာပြည့်အခမ်းအနားအောင်မြင်မှု အထိမ်းအမှတ် မြန်မာကင်းထောက်ဂီတပွဲတော်တွင် သီဆိုဖျော်ဖြေရန်အတွက် တေးသံရှင်များနှင့် ကင်းထောက်လူငယ်များက တေးသီချင်းများ လေ့ကျင့်သီဆို အသံသွင်းမှုကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ ဖိုးစိန်လမ်းရှိ ဟာမိုနီစတူဒီယို၌ ကျင်းပသည်။ **(အောက်ပုံ)**
 ကင်းထောက်စိတ်ဓာတ်ကို ဗဟိုပြုကာ ကင်းထောက်လူငယ်များနှင့် ဂီတရုပ်ရှင်အနုပညာရှင်များ စုစည်းကြိုပမ်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ပြည်သူများ ပိုမိုသိရှိစိတ်ဝင်စားလာရန်အတွက် မြန်မာကင်းထောက်ဂီတပွဲတော်ကို လာမည့် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ အမျိုးသားအားကစားရုံ (၁) သုဝဏ္ဏ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ယင်းဂီတပွဲတော်တွင် ဖျော်ဖြေမည့် ကင်းထောက်ကြီး အလင်္ကာကျော်စွာ ဂီတစာဆို ဟင်္သာတဦးမြင့်ငွေ ရေးစပ်သီကုံးသည့် “ကင်းထောက်

ဂုဏ်ရည်” တေးသီချင်း၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း) ဦးမြင့်စိန် ရေးစပ်သီကုံးသည့် “ပြည်သူ့အတွက် အဆင်သင့်” တေးသီချင်း၊ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်သီချင်း “World Song” နှင့် “Messenger of Peace” တေးသီချင်းများကို တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်နှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ကင်းထောက်အဖွဲ့ဝင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့်အတူ တေးသံရှင် ခင်မောင်ထူး၊ မြိုးပြည့်စုံ၊ ဝိုင်းလမ်းအောင်၊ ယုနေ၊ ဆိုဖီယာ၊ မေသက်ထားဆွေ၊ ဂီတမှူး ပက်ထရစ်နှင့်အဖွဲ့တို့က လေ့ကျင့်သီဆိုအသံသွင်းရာ မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားကင်းထောက်ချုပ် ဒေါက်တာတင်ညို၊ ဂီတပွဲတော်ကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ကင်းထောက်ကြီး ဦးအေးကြိုင်၊ ကင်းထောက်ကြီး အလင်္ကာကျော်စွာ ဟင်္သာတဦးမြင့်ငွေ၊ ကင်းထောက်ကြီး ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြည်တို့က ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။
(မြန်မာ့အလင်း)



ပြည်ထောင်စုကြီးငြိမ်းချမ်းဖို့ ဘာသာပေါင်းစုံဆုတောင်းပွဲ ပဲခူးမြို့၌ကျင်းပ

ပဲခူး အောက်တိုဘာ ၁၁
 ပဲခူးမြို့ ရွှေသာလျောင်းဘုရားဝင်း သုဝဏ္ဏရွှေဘုံခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် ညနေ ၆ နာရီက ပြည်ထောင်စုကြီး ငြိမ်းချမ်းဖို့ ဘာသာပေါင်းစုံ ဆုတောင်းပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပသည်။
 အခမ်းအနားတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သံဃနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဒေါက်တာအရှင်သူရိယ (ဥယျာသီရိစာသင်တိုက် နာယကချုပ်ဆရာတော်) က သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်သည်။ ထို့နောက် ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ ဖြစ်ကြသော မဟာစေတီကန်ကျောင်းဆရာတော်၊ အောင်ဇေယျာဆရာတော်၊ ဆရာဦးအေးလွင် (အစ္စလာမ်ဘာသာ)၊ Rahal Dav (ဟိန္ဒူဘာသာ)၊ ဇာသီရိမြင့်ကြည် (ခရစ်ယာန်ဘာသာ) နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းအန်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ရင်၊ ပဲခူးခရိုင် အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာစောညိုဝင်း၊

ပဲခူးမြို့နယ် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ဦးအောင်ခင်တို့က ငြိမ်းချမ်းရေးဆီမီးထွန်းညှိကြပြီး သဘာပတိ ဆရာတော်က ဩဝါဒကထာ မြှောက်ကြားသည်။
 ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းအန်က ဆုတောင်းပွဲကျင်းပခြင်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ဆက်လက်၍ ဗုဒ္ဓဘာသာမှ မဟာစေတီကန်ကျောင်း နာယကချုပ် အရှင်ဥက္ကံသ၊ အစ္စလာမ်ဘာသာမှ မဗ္ဗကထိက အလ်ဟဂ်ဂ်လီဗွာ ဆရာဦးအေးလွင် (Msc) (ဦးဆောင်ဆော်ကြဗျာရေးမှူး၊ အစ္စလာမ်ဓမ္မဗိမာန်၊ ရန်ကုန်မြို့)၊ ခရစ်ယာန်ဘာသာမှ သိက္ခာတော်ရဆရာတော် ဇာသီရိမြင့်ကြည်၊ ဟိန္ဒူဘာသာမှ ဓမ္မဆရာတော်၊ ဗုဒ္ဓဘာသာမှ အရှင်သာသနာသီရိ (မြန်မာ-ဂုဏ်ထူး) ဓမ္မာစရိယ၊ အောင်ဇေယျာစာသင်တိုက် နာယကချုပ်ဆရာတော်တို့က ငြိမ်းချမ်းရေး ဥယျာဇဉ်ဆုတောင်းအလှည့်ကျ ၁၀ မိနစ်စီပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကိုလွင်(ဆွာ)

သီပေါမြို့ သာယာလှပရေး သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်

သီပေါ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း သီပေါမြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ သံဃာဒါနဆွမ်းကြီးလောင်းလှူပွဲကျင်းပပြီး မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီး ပုရိဂုဏ်အတွင်းနှင့် မြို့သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစတင်ကာ လုပ်အားပေးလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြသည်။
 ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနအမှုဆောင်အရာရှိ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုင်းခွန်ဇော်ဦး ကြီးကြပ်သော စည်ပင်သာယာရေးဝန်ထမ်းများ၊ မြတ်ဗွန်စေတနာ၊ နယ်စည်းမခြား၊ ဈေးရပ်ကွက်လူငယ်ပရဟိတအဖွဲ့၊ ကင်းထောက်လူငယ်မောင်မယ်များ၊ မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီး ရေကြည်တော်ဝတ်အသင်းသားများ စသည်လုပ်အားပေးပူးပေါင်းအဖွဲ့များသည် အမှိုက်သရိုက်များကို မိမိတို့လုပ်ကွက်အလိုက် စုပေါင်းရှင်းလင်းကြသည်။
 အဆိုပါလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန အမှုဆောင်အရာရှိ၊ မြို့နယ်ဥပက္ကမ္မကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုအားပေးကြပြီး လိုအပ်သည်များကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကာ မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီး အကျိုးတော်ဆောင်ဆရာတော်က လုပ်အားဒါနပြုလှူများအား နေ့လယ်စာကျွေးမွေးကုသိုလ်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
စိုင်း(သီပေါ)

အာဆီယံအားကစားဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် အာဆီယံအားကစားဝန်ကြီးများ+ဂျပန်အားကစားဝန်ကြီးအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၁

မြန်မာနိုင်ငံ၌ အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပသော အာဆီယံအားကစားဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး (AMMS-4)နှင့် အာဆီယံ အားကစားဝန်ကြီးများ + ဂျပန်အားကစားဝန်ကြီး (1st AMMS+ Japan) အစည်းအဝေးကို (အောက်ပုံ) ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်တိုက်ယုန်ရံ Kempinski Hotel ၌ ကျင်းပရာ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်၍ နှုတ်ခွန်းဆက်စကားများ ပြောကြားသည်။



အစည်းအဝေးတွင် ယခင်ဥက္ကဋ္ဌ H.E. Mr. Datuk Saravanan Murugan က မိန့်ခွန်းပြောကြားပြီး အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး နောက် ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်များအား အိမ်ရှင် ဒေါက်တာ မြင့်ထွေးထံ လွှဲပြောင်း

ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အားကစားတွင် အောင်မြင်မှုများရရှိရန်နှင့် ပြည်သူ့ အများ အားကစားကို စိတ်ပါဝင်စားစွာ ပြုလုပ်လာနိုင်ရေးအတွက် အာဆီယံ နိုင်ငံများအပါအဝင် မိတ်ဆွေနိုင်ငံများ၊ အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ရှုထောင့် ပေါင်းစုံမှလေ့လာပြီး လက်တွေ့ဆောင် ရွက်နိုင်မည့် မဟာဗျူဟာများရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုအစည်း အဝေးမှ အာဆီယံနိုင်ငံများအားလုံး အတွက် အားကစားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ပြည်သူ့အားကစားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော တိုင်းပြည် (Sports Nation) များ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေကောင်းများ ထွက်ပေါ်လာ မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။ ဆက်လက်ပြီး အစည်းအဝေး တက် ရောက်လာကြသူ အာဆီယံအားကစား

ဝန်ကြီးက နိုင်ငံများအလိုက် အားကစား ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေ အနေများကို တင်ပြဆွေးနွေးကြကြောင်း၊ ထို့နောက် အာဆီယံအားကစားအဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးမှ ဆွေးနွေး တင်ပြချက်များကို အတည်ပြုပေးနိုင် ရေးကို တက်ရောက်လာကြသော အာဆီယံ အားကစားဝန်ကြီးက ပိုင်းဝန်း ဆွေးနွေး အကြံပြုကြကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ အာဆီယံ+ဂျပန် အားကစား ဝန်ကြီးများ (1st AMMS+Japan) အစည်းအဝေး၌ တင်ပြရန်ရှိသော လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။ ဆက်လက်၍ နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ပထမအကြိမ် အာဆီယံ+ဂျပန် အားကစားဝန်ကြီးများ (1st AMMS+ Japan)အစည်းအဝေးအား ဆက်လက် ကျင်းပရာ ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက အဖွင့် မိန့်ခွန်းပြောကြားပြီး ဂျပန်နိုင်ငံ အားကစားဝန်ကြီးက အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အစည်းအဝေး တက် ရောက်လာကြသော အာဆီယံဝန်ကြီး များ၊ နိုင်ငံအားကစားကဏ္ဍကို ဂျပန် နိုင်ငံမှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အစီ အစဉ်အရ အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ ၂၀၁၆- ၂၀၂၀ အားကစားလုပ်ငန်း စီမံချက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု အား ဂျပန်နိုင်ငံမှ ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အာဆီယံ+ဂျပန် အားကစားကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ အား မဟာဗျူဟာ၊ နည်းဗျူဟာများ ချမှတ်၍ လက်တွေ့ကျကျ အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင် ရေး ပိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေး၊ ဂျပန်အားကစား ဝန်ကြီးနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံအားကစားဝန်ကြီး၊ အာဆီယံ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးတို့ က အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာ ကြသော သတင်းစီမံဇယားများကိုသတင်းစာ ရှင်းလင်းဖွဲ့ပြုလုပ်ကာ သိလိုသည့် အကြောင်းအရာများကို ပြန်လည်ပြော ကြားခဲ့ကြကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးအား ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအဖွဲ့၏ အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့ လာရောက်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၁

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး အား ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ် (World Food Programme - WFP) ၏ အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး Mr. David Kaatrud နှင့်အဖွဲ့က ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် အဆိုပါဝန်ကြီးရုံး မေခလာခန်းမတွင် လာရောက်တွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ) တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအဖွဲ့ (WFP)၏ လုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာအသစ်အရ ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက် ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ဝန်ကြီးဌာန၏ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးမဟာဗျူဟာ အရ ဆောင်ရွက်နေသည့် စာသင်ကျောင်းများတွင် အာဟာရ ကျွေးမွေးရေးအစီအစဉ်များ၌ WFP မှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု များ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အရေးပေါ်ကူညီပေးရေး လုပ်ငန်းများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ဆောင်ရွက်မည့် လူသားချင်း စာနာကူညီမှုအစီအစဉ်များ၊ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ ကြိုတင် ပြင်ဆင်မှုကဏ္ဍတွင် အရည်အသွေးမြှင့်တင်ခြင်း သင်တန်းများ ဆောင်ရွက်မည့်ကိစ္စများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်

၍ ဆောင်ရွက်နေသည့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ လူသားချင်းစာနာ ကူညီမှုအစီအစဉ်များ၊ လုံခြုံရေးနှင့်မိသားစုများ ပြန်လည် ပေါင်းစည်းရေးကိစ္စရပ်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွက် ယာယီ သိုလှောင်ရုံလိုအပ်ချက်အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းရေးဖြစ်စဉ်နှင့် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကဏ္ဍတွင် ဆက်လက်ကူညီသွားရေးကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ဦးထက်အောင်လင်း ဦးဆောင်သော ရန်ကုန်- လိုင်ဇာ ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းညွှန်အဖွဲ့နှင့် ဆက်လက်တွေ့ဆုံရာ တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းညွှန်အဖွဲ့မှ ပြုစုထားသော ဘူးသီး တောင်မြို့နယ်၏ မြေပြင်အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်သည့် အစီရင်ခံစာကိစ္စ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ဦးဆောင်၍ ဆောင်ရွက်နေသော လူသားချင်းစာနာကူညီမှု ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများတွင် လူငယ်များအနေဖြင့် ပါဝင်ကူညီဆောင် ရွက်နိုင်ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ARSA အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်သမား များ၏ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်စဉ်များကြောင့် ခေတ္တ နေရပ်စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်နေရသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ အရေးပေါ်လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန်



အတွက် ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် အထက်မြန်မာပြည် (ဇီးပင်ကြီး)အကြို ဧပေယုသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁၄)သင်တန်း ဆင်း အရာထမ်းများက လှူဒါန်းငွေကျပ် ၅၂၀၀၀ အား လည်းကောင်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် (Construction and Housing Development Bank) က လှူဒါန်းငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း အဆိုပါ ဝန်ကြီးရုံးသို့ လာရောက်လှူဒါန်းရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က ဒုတိယ အကြိမ်မြောက် အိမ်ထောင်ရှင် အလှ မယ် ရွေးချယ်ပွဲကို ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်း ကုန်းမြို့နယ် မင်းဓမ္မလမ်းရှိ မြန်မာ ကွန်ပင်းရှင်းစင်တာ (MCC) ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲဝင်အလှမယ်များကို တွေ့ရစဉ် (အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် လျှောက်ထားသူ တစ်ထောင်ခန့်အနက် ၂၈ ဦးကို ရွေးချယ်ပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်များသည် နံနက် ၁၀ နာရီ၊ ညနေ ၈ နာရီ၊ မြန်မာဝတ်စုံ တို့ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြကာ ယင်းအထဲမှ ဆန်ခါ တင် ငါးဦးအဖြစ် မြင့်မြင့်ခိုင်၊ အဲလေး၊ မြူလူကမိုး၊ တင့်ရည်မွန်နှင့် ဝင်းသီတာတို့ကို ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။) တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)



မုံရွာကလေးစာပေပွဲတော်လာ ကလေးငယ်တိုင်းကို မြန်မာမုန့်မျိုးစုံကျွေးမွေးနိုင်ရန် စီစဉ်ထား

မုံရွာ အောက်တိုဘာ ၁၁ မုံရွာတက္ကသိုလ်တွင် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်၊ ၁၄ ရက်နှင့် ၁၅ ရက်တို့တွင် ကျင်းပမည့် ကလေးစာပေပွဲတော်တွင် လာရောက်ကြမည့် ကလေးငယ်များကို လူမှုရေးအသင်း အဖွဲ့များနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး ကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ မြန်မာမုန့်မျိုးစုံ ကျွေးမွေးသွားရန် စီစဉ် ထားကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး ကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့နှင့် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ဆွေဆွေလတ်ထံမှ သိရသည်။ “မြန်မာမုန့် ငါးမျိုးကို ပွဲတော်သုံးရက်စလုံးမှာ ကျွေးမွေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ရက် အနည်းဆုံး ကလေးဦးရေ ၁၀၀၀ ကျွေးမွေးဖို့ လျာထားပါတယ်။ သုံးရက်ကျွေးမှာပါ။ မုန့်ကျွဲ၊ မုန့်ဖက်ထုပ်၊ မုန့်ပဲဆုပ်၊ ထန်းသီးမုန့် စတဲ့ မုန့်ငါးမျိုးကျွေးမှာပါ။ ဒီထက် အမျိုးအစားပိုရင်လည်း ပိုမှာပါ”ဟု ဒေါ်ဆွေဆွေလတ်က ပြောသည်။ မုံရွာ ကလေးစာပေပွဲတော်ဖွင့်ပွဲနှင့် ပွဲတော်သုံးရက်တို့ကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး အသေးစိတ်စီစဉ်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးသန်းညွန့်ဝင်းက ပြောသည်။ ကလေး စာပေပွဲတော် လုံခြုံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း၊ ဒရုန်းရိုက်ကူးမှုကို ခွင့်ပြုချက်ရမှ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုင်းမိုးကြီးကျော်သန့်နိုင်က ပြော သည်။

ယနေ့ယျာဉ်မြို့တော်၌ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲနှင့် အထူးညဈေးရောင်းပွဲတော်ကြီးကျင်းပလျက်ရှိ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၁ (ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ် ယနေ့ယျာဉ်မြို့တော် (၉၄)ရပ်ကွက် ခရေပင်လမ်းမ တစ်လျှောက်၌ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် မှစတင်၍ ၁၉ ရက်အထိ ၁၀ ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ (၅)ကြိမ်မြောက် ပျော်ပွဲ ရွှင်ပွဲနှင့် အထူးညဈေးရောင်းပွဲတော်ကြီး တွင် တေးသရုပ်ဖော် အကပဒေသာဖြင့်

ပျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များ၊ မြန်မာ့ရိုးရာ အစားအသောက်မျိုးစုံ ရောင်းချသည့် ဆိုင်ခန်းများ၊ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲမျိုးစုံ ကျင်းပ ခြင်းနှင့်အတူ စည်ကားလျက်ရှိ သည်။ အလားတူ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း ၌လည်း အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက် မှ ၂၈ ရက်အထိ ခုနစ်ရက်တိုင်တိုင် အင်းဝ အိမ်ရာတွင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ကျင့်မောင် သံတိုင်ထွန်း

စစ်အင်အားကိုပြသသည့်အနေဖြင့် အမေရိကန်ပုံးကြဲလေယာဉ်နှစ်စင်း ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်ပေါ်၌ ပျံသန်းခဲ့

ဆိုးလ် အောက်တိုဘာ ၁၁

အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် မြောက်ကိုရီးယား၏ ခြိမ်းခြောက်မှု

အန္တရာယ်ကို မည်သို့မည်ပုံ ကာကွယ် လျှင်ကောင်းမည်ကို ထိပ်တန်းကာကွယ် ရေးအရာရှိများနှင့် ဆွေးနွေးနေချိန်တွင်

အမေရိကန်က ၎င်း၏ စစ်အင်အားကိုပြသ သည့်အနေဖြင့် ပုံးကြဲလေယာဉ်နှစ်စင်းကို ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်ပေါ်၌ ပျံသန်း

ပြခဲ့ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတစ်ရပ်တွင် အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က ဖော်ပြခဲ့ သည်။

မြောက်ကိုရီးယားက နျူကလီယား လေတပ်မှ တိုက်ခိုက်ရေးဂျက်လေယာဉ် နှင့် ဒုံးကျည်စမ်းသပ်မှုများကို ထပ်တ လဲလဲလုပ်ဆောင်လျက်ရှိသောကြောင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် မြောက် ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့ကြား တင်းမာမှုများ မြင့်တက်လျက်ရှိသလို ကင်ဂျူအန်းနှင့် ထရန်တို့ကြား ရန်လိုမှုများလည်း မြင့်တက်လာကြောင်း ရိုက်တာသတင်း တစ်ရပ်တွင်ဆက်လက်ဖော်ပြထားသည်။

တောင်ကိုရီးယား လေပိုင်နက် တောင်ကိုရီးယားအရှေ့ဘက် ကမ်းရိုး တန်းကမ်းလွန်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် အမေရိကန်ပုံးကြဲလေယာဉ်များသည် မြေပြင်ဝေတင်ပစ် ဒုံးကျည်များပစ်ခတ် သည့်လေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြောက်ကိုရီးယားသည် ဂျပန်မြောက် ကျော် ဒုံးကျည်နှစ်စင်းပစ်လွှတ်ခဲ့ပြီး မကြာသေးမီရက်သတ္တပတ်အတွင်းက လည်း အမေရိကန်ကုန်းတွင်းပိုင်းအထိ ရောက်ရှိ ပစ်ခတ်နိုင်သည့် ၎င်း၏ မြောက်ကြိမ်မြောက် နျူကလီယား စမ်းသပ်မှုကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တောင်ကိုရီးယားနှင့် လေ့ကျင့်မှု များလုပ်ဆောင်ပြီးပါက ဂျပန်တိုက်ခိုက် ရေးလေယာဉ်များနှင့် လေ့ကျင့်မှုများ ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သီးခြားထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထား သည်။

(ရိုက်တာ)

အမေရိကန် ပုံးကြဲလေယာဉ်နှစ်စင်းကို ပျံသန်းထွက်ခွာမှုမပြုလုပ်မီ တွေ့ရရင်



တရုတ်နိုင်ငံကပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အငြင်းပွားနေသည့် တောင်တရုတ်ပင်လယ်အတွင်းရှိ ကျွန်းအနီး၌ အမေရိကန်စစ်သင်္ဘောခုတ်မောင်း

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၁၁

အမေရိကန်ဗျက်သင်္ဘောတစ်စင်းသည် တရုတ်က ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အငြင်းပွားလျက်ရှိသည့် တောင်တရုတ်ပင်လယ်အတွင်းရှိ ကျွန်းစုအနီး၌ ခုတ်မောင်းခဲ့ကြောင်း အမေရိကန်အာဏာပိုင် သုံးဦး က ရိုက်တာသို့ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မပြင်းထန်ကြောင်း သိရသည်။ ဒုံးကျည်ဗျက်သင်္ဘော ချာဖီသည် ပါရာဆယ် ကျွန်းအနီးတွင် ရေကြောင်းသွားလာမှုဆိုင်ရာ အငြင်းပွားမှုများကို စိန်ခေါ်သည့်သမားစစ်ဆင်ရေး တစ်ရပ်ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမည် မဖော်လိုသူအမေရိကန်အာဏာပိုင်တစ်ဦးက ပြော ကြားခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောရေး ဆိုခွင့်ရှိသူ ဟွာချောင်းယင်က တရုတ်နိုင်ငံသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် တင်းမာခက်ထန်သည့် သဘောထားများရှိနေကြောင်းနှင့် ပါရာဆယ်ကျွန်း သည် တရုတ်နိုင်ငံကပိုင်ဆိုင်သည့် နယ်နိမိတ်ဖြစ် သည်ဟု ထပ်တလဲလဲပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

တရုတ်နိုင်ငံက ရေတပ်မှသင်္ဘောများနှင့် စစ်လေယာဉ်များကို စုံစမ်းထောက်လှမ်းမှု ပြုလုပ်ရန် ချက်ချင်းစေလွှတ်ခဲ့ကြောင်း၊ သင်္ဘောကို သတိပေးခဲ့ပြီး ထွက်ခွာသွားရန် တောင်းဆိုခဲ့ ကြောင်း ၎င်း၏ပြောဆိုမှုကို ဗုဒ္ဓဟူးနေ့သတင်း တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။



အမေရိကန်ဗျက်သင်္ဘော USS Chafee

ယခုအချိန်သည် မြောက်ကိုရီးယား၏ နျူကလီယားလက်နက်နှင့် ဒုံးကျည်အစီအစဉ် များကိုရပ်ဆိုင်းရန် အမေရိကန်သမ္မတဒေါ်နယ်ထရန် က တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို လိုလား နေချိန်လည်း ဖြစ်သည်။

အငြင်းပွားကျွန်းများအနီး ဗျက်သင်္ဘောခုတ် မောင်းမှုသည် မဟာဗျူဟာကျသည့် ရေပိုင်နက် အတွင်း ရေကြောင်းသွားလာမှု လွတ်လပ်ခွင့်ကို ကန့်သတ်လိုသည့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ကြိုးပမ်းမှုကို ရင်ဆိုင်ရန် ဝါရှင်တန်ကလုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

သို့သော် ထိုသို့လုပ်ဆောင်ခဲ့မှုသည် ထရန် သမ္မတအဖြစ် စတင်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် နေ့နဂါရီလအတွင်းက အငြင်းပွားကျွန်းအနီးဗျက် သင်္ဘောခုတ်မောင်းခဲ့မှုလောက် အခြေအနေ

အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ သိမ်းပိုက်ခဲ့သည့် ဟာဝီဂျာဒေသကို အီရတ်အစိုးရအဖွဲ့က အပြီးအပိုင်ပြန်လည်ရယူနိုင်ခဲ့

ဘဂ္ဒဒ် အောက်တိုဘာ ၁၁

အိုင်အက်စ်အစွန်းရောက်အဖွဲ့တို့ သိမ်း ပိုက်ခဲ့သည့် ဟာဝီဂျာဒေသကို အီရတ်

အစိုးရအဖွဲ့က အပြီးအပိုင်ပြန်လည် သိမ်းပိုက်နိုင်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း မကြာ သေးမီက ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

အီရတ်အကြမ်းဖက်နှိမ်နင်းရေးတပ်ဖွဲ့၊ ဖယ်ဒရယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဌာန လျှပ်တစ်ပြတ်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်ရေး

တပ်ဖွဲ့၊ အစိုးရတပ်ဖွဲ့နှင့် ရှီးယိုက်အရပ် ဘက်လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့တို့၏ ပူးပေါင်းမှု ဖြင့် ယမန်နေ့က ဟာဝီဂျာဒေသကို လုံးဝ ပြန်လည်သိမ်းပိုက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း ထုတ် ပြန်ကြေညာချက်တွင် ဆက်လက်ဖော်ပြ ထားသည်။

တူရကီအနောက်ပိုင်း၌ ရေနံချက်စက်ရုံ ပေါက်ကွဲသဖြင့် လူလေးဦးသေဆုံး

အန်ကာရာ အောက်တိုဘာ ၁၁ တူရကီနိုင်ငံ အနောက်ပိုင်းပြည်နယ် အစ်ဗေမာတွင် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က တာပရက်စ် အလီရာဂါရေနံချက်စက်ရုံပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူလေးဦးသေဆုံးပြီး ဒဏ်ရာရရှိ သူများရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသမီဒီယာက ဖော်ပြခဲ့သည်။

အလီရာဂါဒေသအုပ်ချုပ်ရေးမှူးဘေရမ် ရီမက်ဇ်ကပေါက်ကွဲမှုသည် အသုံး မပြုဘဲ သိမ်းဆည်းထားသည့်မှာကြာပြီဖြစ်သည့် ဟိုက်ဒရိုကာဗွန်ဓာတ်ငွေ့ တင်ကားကို စီမံထိန်းချုပ်မှုပြုလုပ်နေစဉ်အတွင်း ဓာတ်ငွေ့များဖြင့် ပိတ်လှောင်ကာ ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သတင်းထောက်များအား ပြောကြားခဲ့ ကြောင်း ဟာရီရတ်နေစဉ်သတင်းစာက ဖော်ပြခဲ့သည်။

ထိုသို့ဖြစ်ပွားမှုသည် လုပ်ငန်းခွင်ဆိုင်ရာမတော်တဆဖြစ်ပွားမှုသာဖြစ်ပြီး ပြင်ပယောဂမပါဝင်ကြောင်း၊ တိုက်ခိုက်မှုမဟုတ်ကြောင်း ရိုမက်ဇ်က ပြောသည်။ ရေနံချက်စက်ရုံ၌ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထုတ်လုပ်မှုများသည် ပုံမှန်အတိုင်းရှိနေပြီး မီးလောင်နိုင်သည့် အန္တရာယ်မျိုးမရှိခဲ့ကြောင်း ၎င်းက ဖြည့်စွက်ပြောကြားခဲ့သည်။

တာပရက်စ် ရေနံချက်စက်ရုံသည် နှစ်စဉ်ရေနံစိမ်းတန်ချိန် ၁၁ သန်းခန့်ကို ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်စွမ်းရှိသည့် စက်ရုံဖြစ်သည်။ (ဆင်ဟွာ)



အီရတ်အစိုးရအဖွဲ့က အပြီးအပိုင်ပြန်လည်ရယူနိုင်ခဲ့

နိုင်ငံတကာ သတင်းတိုထွာ

ဘရာဇီးနိုင်ငံ နေအိမ်တစ်ခုအတွင်း လေယာဉ်ပျက်ကျ

ရီယိုဒီဂျနေနိုး၊ အောက်တိုဘာ ၁၁ ဘရာဇီးနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်း ဆော်ပိုလိုပြည်နယ်ရှိ နေအိမ်တစ်ခု၏ ဥယျာဉ်အတွင်းသို့ ယမန်နေ့က လေယာဉ်တစ်စင်းပျက်ကျခဲ့ရာ လူသုံးဦးထက်မနည်းသေဆုံးခဲ့ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားခဲ့သည်။

လိင်တူလက်ထပ်ခြင်းအပေါ် မဲပေးနိုင်သော ဩစတြေးလျနိုင်ငံသား ၆၂ ဒသမ ၅ သန်းမဲပေးခဲ့

လိင်တူလက်ထပ်ခြင်းကို တရားဥပဒေအရ ခွင့်ပြုရေး၊ မပြုရေးအပေါ် ဩစတြေးလျနိုင်ငံသား ၁၀ သန်း သို့မဟုတ် မဲပေးနိုင်သောနိုင်ငံသား ၆၂ ဒသမ ၅ သန်း မဲပေးခဲ့ကြောင်း စာရင်း အင်းဌာနက အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်တွင် ပြောခဲ့သည်။

ယီမင်စစ်ပွဲနောက်ကျယ်မှ အဓိကထိခိုက်ခံစားနေရသူများ

မြူးစန္ဒီဇွေး



ယီမင်မိန်းကလေးငယ်တစ်ဦးဟာ အိမ်ကနေထွက်ပြေးဖို့ ကြိုးစားပြီးတဲ့နောက်မှာတော့ အိမ်ခန်းထဲမှာ ပိတ်လှောင်ထားခြင်းခံရပါတယ်။ အပြင်မှာနေရောက်နေသလား၊ ညရောက်နေသလားဆိုတာကိုတောင် သူမသိရပါဘူး။ အသက် ၁၄ နှစ်သာရှိသေးတဲ့ မိုဆီနာဟာအသက် ၃၅ နှစ်အရွယ် အမျိုးသားတစ်ဦးနဲ့ လက်ထပ်ထားပါတယ်။ သူ့သဘောဆန္ဒမပါဘဲ အတင်းအကျပ်လက်ထပ်ခံရပြီးတဲ့နောက်မှာ သူ့ဟာထွက်ပြေးဖို့ အမျိုးမျိုးကြံစည်ခဲ့ပါတော့တယ်။ မအောင်မြင်တဲ့အဆုံးသို့ ပြုတင်းပေါက်တောင်မပါဘဲ အခန်းထဲမှာ သေပိတ်ထားတာနဲ့ပဲ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါတယ်။

ကလေးတွေဟာ သူတို့ လုပ်လိုက်တဲ့ လုပ်ရပ်ဟာ ဘယ်လိုအကျိုးဆက်ကို ဖြစ်ပေါ်စေမယ် ဆိုတာ နားမလည်သေးပါဘူး။ ဒါကို အခွင့်ကောင်းယူပြီး သူငယ်ချင်းတွေနဲ့အတူ တိုက်ပွဲထဲကိုမဝင်ရင် လူရာ မဝင်ဘူးလို့ ထင်မြင်လာ စေတာတွေ ရက်စက် လွန်းရာကျ

ဒီဖြစ်ရပ်မျိုးတွေဘာကြောင့် ကြုံတွေ့နေရတာပါလဲ။ အဓိကက တော့ စစ်ပွဲတွေကြောင့်ပါပဲ။ စစ်ပွဲ တွေကြောင့်ပဲ ယီမင်နိုင်ငံကိုလူသား ချင်းစာနာထောက်ထားမှု ကင်းမဲ့တဲ့ ကပ်ဆိုက်စေခဲ့ပါတယ်။ စစ်ပွဲတွေ ကြောင့်လူတွေဟာ လုပ်ကိုင်စား သောက်လို့ မရတော့ဘဲ အလုပ်လက်မဲ့ လူဦးရေလည်း တိုးလာခဲ့ပါတယ်။ စားဝတ်နေရေးကျပ်တည်းလာတဲ့အခါ မိုဆီနာကြုံတွေ့နေရတဲ့ အဖြစ်မျိုး တြခြားသော ယီမင်မိန်းကလေးတွေ လည်း ကြုံတွေ့လာရတော့တာပါပဲ။

လေးကို တပ်သားသစ်စုဆောင်းရာမှာ ထည့်လိုက်တယ်။ ကလေးဘယ်လောက်များများ ကျောင်းကနေ နုတ်ထွက်ပြီး ကလေးစစ် သားတွေ၊ သတို့သမီးငယ်တွေဖြစ်သွား ကြသလဲဆိုတာအတိအကျ မသိရပါဘူး။ ဒါပေမယ့် မိဘအတော်များများကတော့ ဒီလိုမျိုး လုပ်နေကြတယ်ဆိုတာကို တွေ့မြင်နေရပါတယ်လို့ ယီမင်နိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကလေးများ ရန်ပုံငွေ အဖွဲ့ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်သူ မာရစ်ဆယ်ရီ လာနီကပြောပါတယ်။ အလုပ်အကိုင် ရှားပါးမှုကြောင့် မိဘတွေကိုရှေးချမ်းစရာ လမ်းမရှိဖြစ်စေတယ်လို့ သူကဆက်ပြော ပါတယ်။

ယီမင်နိုင်ငံမှာဆိုရင် လက်ရှိမှာ အီရန်က အထောက်အပံ့ပြုထားတဲ့ သူပုန်တွေက အာဏာရယူထားပြီး ဆော်ဒီဦးဆောင်တဲ့ မဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့ တွေက ဒီသူပုန်တွေလက်ထဲကနေ ယီမင် အစိုးရအာဏာပြန်ရဖို့ ရည်ရွယ်ကာ ယီမင်မှာနီးကြိုက်တိုက်မှုတွေ ပြုလုပ်နေ ခဲ့ပါတယ်။ နှစ်နှစ်သာကြာလာခဲ့တယ်။ ဆော်ဒီဦးဆောင်တဲ့ မဟာမိတ်တွေရဲ့ ရည်ရွယ်ချက် မအောင်မြင်ခဲ့ပါဘူး။ ဒါပေမယ့်စစ်ပွဲတွေကတော့ ဆက်ဖြစ် နေခဲ့ပြီးအပြစ်မဲ့တဲ့ပြည်သူတွေ အထူး သဖြင့် ကလေးငယ်တွေဟာစစ်ပွဲရဲ့ရလဒ် ဆိုးကိုခံစားနေရပါတယ်။

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂရဲ့အဆိုအရ ယီမင် နိုင်ငံမှာကလေးနှစ်ဦးလျှင် တစ်ဦးမှာ အစာအာဟာရချို့တဲ့မှုကြောင့် ကြီးထွား မှုနှုန်းရပ်တန့်သည့် ဝေဒနာခံစားနေရ တယ်လို့ သိရပါတယ်။ အာဟာရချို့တဲ့မှု ကြောင့်လည်း ဖျားနာမှုတွေဖြစ်ပွားခဲ့ ရပါတယ်။ ကျောင်းဆရာတွေကိုလည်း လစာမပေးနိုင်တော့ နိုင်ငံအတွင်းမှာရှိ တဲ့ကျောင်းစုစုပေါင်း ၁၄၄၀၀ထဲက ၁၂၀၀၀ဟာ ပိတ်ထားခဲ့ရပါတယ်။

အသစ်ရှာဖို့ မတတ်နိုင်တဲ့အဆုံးမှာ တင်တောင်းငွေဒေါ်လာ ၁၃၀၀ ကို လက်ခံပြီးသမီးဖြစ်သူကို အိမ်ထောင်ချ ပေးလိုက်ပါတယ်လို့ မိုဆီနာကသူ့အတွေ့ အကြုံကို ပြောပါတယ်။ မိုဆီနာဟာ ထွက် ပြေးလာပေးမယ့် ဖခင်ဖြစ်သူကတော့ သူယူထားတဲ့ပိုက်ဆံကိုပြန်မပေးနိုင်လို့ မိုဆီနာကို ပြန်လက်မခံခဲ့ပါဘူး။ စစ်ပွဲကြောင့် မိန်းကလေးငယ်တွေ တင်ဒုက္ခရောက်ရတာ မဟုတ်ပါဘူး။ အသက်မပြည့်သေးတဲ့ ယောက်ျားလေး တွေဟာလည်း ပိုက်ဆံကြောင့် တပ်သား သစ်စုဆောင်းတဲ့ အထဲမှာပါသွားပြီး ရှေ့တန်းကိုရောက်ကြရပါတယ်။ သားတွေ ဆိုက်သုံးလမှာ ၅၅ ဒေါ်လာရရှိပြီး ဒီဝင်ငွေ ဟာမိသားစုငါးယောက်ရှိတဲ့ အိမ်မှာနှစ် ပတ်စာစားဖို့လုံလောက်ပါတယ်။ စစ်ဖြစ် ခင်ကတည်းက ယီမင်နိုင်ငံမှာကလေး တပ်သား ၉၀၀ ရှိတယ်လို့ ကုလသမဂ္ဂရဲ့ စာရင်းဇယားမှတ်တမ်းတွေအရသိရပြီး အခုအချိန်မှာတော့ ကလေးတပ်သား အရေအတွက်ဟာ ၁၈၀၀ အထိရှိလာပါ တယ်။ ဒါဟာအရေအတွက် အမှန်ဟုတ် ပစ္စည်းဥစ္စာတွေဟာ တဖြည်းဖြည်းလျော့ ပါးသွားခဲ့ရတယ်။ ဆင်းရဲတွင်းနက်ခဲ့ ရတယ်။ ပိုင်ဆိုင်မှုတွေမရှိတော့တဲ့အခါ သားသမီးတွေကိုပါ ထုတ်ရောင်းရတဲ့ အထိ ဖြစ်လာခဲ့တယ်။ မိုဆီနာကတော့ သူရဲသူငယ်ချင်းတွေ အားလုံးဟာ လက်ထပ်ပြီးကြပြီးကွာရှင်းခွင့်ရဖို့ကိုပဲ ဆုတောင်းနေရတယ်လို့ ပြောပါတယ်။

အဖွဲ့အစည်းတွေထက်စာရင် ပိုပြီး တော့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်အသုံးပြု လာတာကိုတွေ့ပါတယ်လို့ ကလေး သူငယ်အခွင့်အရေးအတွက် ဆောင် ရွက်ကြသူတွေက ပြောပါတယ်။ အသက် ၁၈ နှစ်အောက် ယောက်ျား လေးအများစုကို တပ်သားသစ် အဖြစ် စုဆောင်းခံနေရတယ်လို့လည်း တက်ကြွလှုပ်ရှားသူတွေက ပြောပါ တယ်။ တိုက်ပွဲတွေမှာ ဝင်ရောက်မတိုက် ခိုက်သရွေ့ လူကြီးလိုသတ်မှတ်လို့ မရပါဘူး။ ယီမင်နိုင်ငံသား မဟုတ်ဘူး လို့ ပြောဆိုစည်းရုံးမှုတွေ ရှိတယ်လို့ ဖခင်တစ်ဦးက ပြောပါတယ်။ ဒါဟာ ကလေးတွေအပေါ်မှာ ရက်စက်တာပါပဲ။ ကလေးတွေဟာ သူတို့လုပ်လိုက်တဲ့ လုပ်ရပ်ဟာဘယ် လိုအကျိုးဆက်ကို ဖြစ်ပေါ်စေမယ် ဆိုတာ နားမလည်သေးပါဘူး။ ဒါကို အခွင့်ကောင်းယူပြီး သူငယ်ချင်းတွေနဲ့ အတူ တိုက်ပွဲထဲကိုမဝင်ရင် လူရာမဝင် ဘူးလို့ ထင်မြင်လာစေတာကတော့ ရက်စက်လွန်းရာကျပါတယ်လို့ ၎င်းက ဆက်ပြောပါတယ်။ ဒါတွေအားလုံးဟာ နှစ်နှစ်ကျော် ကြာပြည်တွင်းစစ်ရဲ့ အကျိုးရလဒ် တွေပါပဲ။ တိုင်းပြည်ရဲ့အခြေခံ အဆောက်အအုံတွေ ပျက်စီးသွားရုံ သာမကပြည်သူတွေရဲ့ကျန်းမာရေးနဲ့ စီးပွားရေးကိုပါ နာလန်မထူနိုင်အောင် ဖြစ်စေခဲ့ပါတယ်။ ယီမင်စစ်ပွဲကြောင့် ဒုက္ခရောက် ထိခိုက်ခံစားရသူတွေများတာ အမှန်ပဲ ဖြစ်ပေမယ့် အဲဒီအထဲမှာကလေးငယ် တွေပါစစ်ပွဲရဲ့ရလဒ်တွေကို ခံစားနေရ တာကတော့ တကယ့်ကိုဝမ်းနည်းစရာ ပါပဲ။ ကိုးကား-နယူးယောက်တိုင်းမ်

လူမှုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံတကာကင်းထောက်အဖွဲ့များနှင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်နေမှုများ ရှင်းလင်း

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၁
မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်နှင့် Asia-Pacific, Habitat For Humanity International တို့ပူးပေါင်း၍ လူမှုအကျိုးပြု ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းလက်တွဲဆောင်ရွက်ရန် နားလည်မှု သဘောတူညီချက် လက်မှတ်ရေးထိုးရေး ဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က ရန်ကုန်မြို့လမ်းမတော်မြို့နယ် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက် ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားကင်းထောက်ချုပ် ဒေါက်တာတင်ညို၊ ဒုတိယ ကင်းထောက်ချုပ် ဦးသာစိန်၊ နိုင်ငံတကာ ကင်းထောက် များ ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ ကင်းထောက် ကော်မတီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးအေးကြိုင်နှင့် ကင်းထောက်ကြီးများ၊ Asia-Pacific, Habitat For Humanity International မှ Resource Development Volunteer Programs Manager Mr.Jay Neil Ancheta နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။



grams Manager Mr.Jay Neil Ancheta က မိမိတို့ အဖွဲ့အနေဖြင့် အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသအတွင်း လူမှုအကျိုးပြု ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံတကာ ကင်းထောက်အဖွဲ့များနှင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်နှင့် Asia-Pacific, Habitat For Humanity International တို့ ပူးပေါင်း၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူမှုအကျိုးပြု လုပ်ငန်းများအဖြစ် စေတနာ့ဝန်ထမ်း လူငယ်လုပ်ငန်းများ၊ သင်တန်းများ၊ ဆွေးနွေးပွဲများ၊ ရေသန့်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်း

များ၊ သဘာဝဘေးဒဏ် ကာကွယ်ရေးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ အိမ်ဆောက်လုပ်ငန်းများ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

တန်ဖိုးမြင့်စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာသင်တန်းဖွင့်လှစ်သင်ကြား

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၁
ပိုက်လိုင်း၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနနှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်သော တန်ဖိုးမြင့်စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က မရမ်းကုန်းမြို့နယ် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ရုံး၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းမော်နှင့် (FSWG) မှ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်နှင့် ပင်လယ် ကမ်းရိုးတန်း ဒေသန္တရကွန်ရက်ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်ထွေးထွေးအောင်တို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှု လက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက် အင်ဂျင်နီယာ ဦးရဲဇော်ထွန်းက ဒေသထွက် သီးနှံ၊ ပဲ၊ ဂျုံ၊ ဆန်တို့မှ တန်ဖိုးမြင့် စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ တန်ဖိုးမြင့် စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာသင်တန်းသို့ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၂၉ ဦး တက်ရောက်ပြီး ဒေသထွက် ဆန်၊ ဂျုံ၊ ပဲသီးနှံအခြေခံ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း ၂၄ မျိုး ထုတ်လုပ်မှုများကို သင်တန်းဆရာ ဦးရဲဇော်ထွန်း (လက်ထောက်အင်ဂျင်နီယာ)၊ ဒေါ်ပေရယ်မြိုး (ဒုတိယ-ဦးစီးမှူး) တို့က စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကူးစက်ရောဂါများအား လက်ဆေးခြင်းဖြင့် ကာကွယ်နိုင်ရေး အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

လူတိုင်းအစားအစာနှင့် အရာဝတ္ထုများကို မိမိလက်ဖြင့် နေ့စဉ်ကိုင်တွယ် စားသောက်အသုံးပြုသောကြောင့် လူတို့၏လက်တွင် ရောဂါပိုးများနှင့် အညစ်အကြေးများ နေ့စဉ်ကပ်ငြိနေနိုင်ပါသည်။ ထိုသို့ရောဂါပိုးများ ကပ်ငြိနေသောကြောင့် အောက်ဖော်ပြပါရောဂါများ ဖြစ်ပွားနိုင်ပါသည်။

- ကာလဝမ်းရောဂါ၊ ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါနှင့် အသည်းရောင်အသားဝါ ရောဂါ
- ပိုလီယိုရောဂါ
- သန်ကောင်ကြောင့်ဖြစ်ပွားသောရောဂါများ
- အရေပြားသန့်ရှင်းမှု မရှိသောကြောင့် ဝဲ၊ ဒက်၊ ယားနာ၊ ပြည်တည်နာများ ဖြစ်ပွားပြီး အခြားသူသို့ ကူးစက်လွယ်ခြင်း၊ ပျောက်ကင်းရန် အချိန်ကြာမြင့်ခြင်း။

ကာကွယ်ရန်နည်းလမ်းများ

- ၁။ အလွယ်ကူဆုံးနှင့် စရိတ်အသက်သာဆုံးနည်းလမ်းမှာ လက်ကို ဆပ်ပြာဖြင့် စင်ကြယ်စွာဆေးကြောခြင်းဖြစ်သည်။
- ၂။ အစားအစာမကိုင်တွယ်မီ၊ အစာမစားမီ၊ အိမ်သာတက်ပြီးတိုင်း၊ ကလေးအညစ်အကြေး ကိုင်တွယ်ပြီးတိုင်း၊ အမှိုက်သရိုက် ကိုင်တွယ်ပြီးတိုင်း၊ ကြက်၊ ငှက်တိရစ္ဆာန်၊ အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန်များ ကိုင်တွယ်ပြီးတိုင်း၊ ကြက်၊ ငှက်၊ အသားငါး၊ ဥများ ကိုင်တွယ်ပြီးတိုင်း၊ လူနာများကို ထိတွေ့ကိုင်တွယ်ပြီးတိုင်း လက်ကိုဆပ်ပြာနှင့် စနစ်တကျ စင်ကြယ်အောင်ဆေးကြောရန် လိုအပ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ လူတိုင်း မိမိလက်ကို ဆပ်ပြာနှင့်စင်ကြယ်အောင် စနစ်တကျ ဆေးကြောရန်နှင့် သူတစ်ပါးကိုလည်း လက်ကိုစင်ကြယ်အောင် စနစ်တကျ ဆေးကြောကြရန် သတိပေးခြင်းဖြင့် ပြည်သူ့လူထုအတွင်း ကူးစက်ရောဂါများ ဖြစ်ပွားခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

တိုက်ကြီးမြို့နယ် သစ်တောကြီးပိုင်းအတွင်း မီးကင်ထားသော တောဆင်ရိုင်းသားရေများ တွေ့ရှိ



တိုက်ကြီး အောက်တိုဘာ ၁၁
တိုက်ကြီးမြို့နယ် ဥက္ကဋ္ဌမြို့အရှေ့ဘက် မိုင် ၄၀ အကွာ ဥက္ကဋ္ဌသစ်တောကြီးပိုင်း အကွက် အမှတ် (၇၄) အဖျားဒေသခေါ် ကွမ်းခြောက်ကြီးပိုင်း၌ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က မီးကင်ထားသော တောဆင်ရိုင်းသားရေများတွေ့ရှိကြောင်း မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးစိုးမြင့်သူက ပြောသည်။

အဆိုပါ မီးကင်ထားသော တောဆင်ရိုင်းသားရေများကို မြိုင်ဟေဝန်ဆင်စခန်း အရေးပေါ်ဆင်ထိန်းသိမ်းစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့ (EEUR) ကျောက်ပြတ်အခြေပြုအဖွဲ့ ဦးထွန်းဇင်ခိုင် ချောင်းခေါင်းနှင့်အဖွဲ့၊ သစ်ထုတ်လုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ပဲခူးရိုးမ တောတွင်း ကင်းလှည့်စဉ်ပလတ်စတစ်အိုးဖြင့် အုပ်ထားသော ဆင်သားရေများ တွေ့ရှိသဖြင့် ဥက္ကဋ္ဌမြို့မှ တောအုပ် ဦးအောင်ကျော်ဆန်း၊ သာယာဝတီသစ်ထုတ်လုပ်ရေးမှ တာဝန်ရှိသူများဆင်ဆရာဝန် ဦးမြိုးသူမောင်နှင့် သစ်တောဝန်ထမ်းများသည် ဆင်သားရေများ တွေ့ရှိရာနေရာသို့ သွားရောက်ခဲ့ကြသည်။ မီးကင်ထားသည့် တောဆင်ရိုင်းသားရေ ပိဿာချိန် ၂၀ ကျော်တွေ့ရှိရပြီး အခြားနေရာမှ ဆင်မုဆိုးများက လာရောက်မီးကင်သလိုလှောင်ထားသော နေရာဖြစ်ဟန်တူကြောင်း၊ ဆင်နှင့်ပတ်သက်သော ခန္ဓာကိုယ် အစိတ်အပိုင်းများ မတွေ့ရသည့်အပြင် မီးကင်ထားသောရေများတွေ့ရှိမှုနှင့်ပတ်သက်၍ တော ဆင်ရိုင်းအား သတ်ဖြတ်သွားသော တရားခံများ ပေါ်ပေါက်ရေးအတွက် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်နှင့် သဘာဝအပင်များကာကွယ်ရေးနှင့် သဘာဝနယ်မြေများထိန်းသိမ်းရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၇ (က) အရ အရေးယူ ဆောင်ရွက်ပေးရန်တိုင်တန်းထားကြောင်း မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးအရာရှိက ပြောသည်။

ထွန်းလှိုင်(မြိုင်)

ကျောက်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်

ကျောက်ထု အောက်တိုဘာ ၁၁
ဂန့်ဂေါခရိုင် ကျောက်ထုမြို့တွင်းလမ်း weak spots ဖြစ်နေသောနေရာများတွင် အနက် ၁ ပေခန့်ထူး၍ ကျောက်ခင်းခြင်း လုပ်ငန်းကို လမ်းဦးစီးဌာနက အောက်တိုဘာ ၈ ရက်မှစတင်ကာ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်းတွင် ကျောက်ခင်းခြင်း လုပ်ငန်း၊ ကတ္တရာဖြင့် အချောသတ်ခြင်း လုပ်ငန်းများပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ “မော်တော်ယာဉ်တွေ မောင်းနှင်သွားလာရာမှာ အဆင်ပြေဖို့ အတွက်ပါ။ အရည်အသွေးမီအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်” ဟု ကျောက်ထုမြို့လမ်းဦးစီးဌာန အယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ(၁) ဦးသိန်းကျော်က ပြောသည်။ (ခရိုင် မြန်/ဆက်)

ယခုနှစ်အင်းလေးဖောင်တော်ဦးဘုရားပွဲ၌ ဧည့်သည်အလွန်နည်းခဲ့သည်ဟုဆို

ရွှေညောင် အောက်တိုဘာ ၁၁
ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ရွှေညောင်မြို့နယ်ရှိ အင်းလေးဖောင်တော်ဦးပွဲတော်ကို နှစ်စဉ်စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက်ရှိရာ ယခုနှစ်တွင်လည်း အစဉ်အလာမပျက် ကျင်းပနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖောင်တော်ဦး ဘုရားပွဲတော်ကြီးကို သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁ ရက်နေ့မှ သီတင်းကျွတ်လဆုတ် ၄ ရက်နေ့အထိ ၁၉ ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပခဲ့သော်လည်း ယခုနှစ်တွင် ဘုရားဖူးဧည့်သည်အလွန်နည်းပါးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“အရင်နှစ်တွေက ဧည့်သည်တွေ အလွန်များပြားပြီး စည်ကားပါတယ်။ အဲဒီနှစ်တွေက စက်လှေတစ်စီးကို ငွေကျပ်တစ်သိန်းကျော်တဲ့အထိ ငှားရမ်းခဲ့ရတယ်။ စက်လှေတွေမရှိတော့ ဘုရားဖူးဧည့်သည်တွေကရိတ်စက်လှေကို မရရအောင် အလှူအယက်ငှားကြရင်းနဲ့ စက်လှေတွေ ဈေးတက်ခဲ့ပါတယ်။ အခုဒီနှစ်တော့ ပုံမှန်ငှားခန့်နဲ့ စက်လှေတစ်စီးကို တစ်သောင်းရှစ်ထောင်ကျပ်နဲ့ စီးမယ့် ဧည့်သည်မရှိလို့ စက်လှေသမားတွေ အခက်အခဲ တွေ့နေပါတယ်။ ဈေးဆိုင်တွေ၊ စားသောက်ဆိုင်တွေမှာလည်း ဧည့်သည်အဝင်နည်းလို့ ဈေးရောင်းမကောင်းကြဘူး။ အင်းလေးဖောင်တော်ဦးဘုရားပွဲက နာမည်ကျော်ကြားပြီး ပြည်တွင်းပြည်ပက ဧည့်သည်တွေ နှစ်စဉ်အများအပြားလာတော်တော်အလှူ နည်းခဲ့ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ဒေသခံစက်လှေ သမားတစ်ဦးက သက်နိုင်(မြိုင်ဦးလွင်)



ဧည့်သည်တွေ နှစ်စဉ်အများအပြားလာတော်တော်အလှူ နည်းခဲ့ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။ ဒေသခံစက်လှေ သမားတစ်ဦးက သက်နိုင်(မြိုင်ဦးလွင်)

စက်ရုံလွှင့်ထုတ်၊ လေညစ်ပုပ် တောတွင်းသစ်ပင်၊ အကုန်စုပ်။ တို့တွေရှူသွင်း၊ လေသန့်ရှင်း၊ မချွန်းရမှာ၊ တောကသာ

ငြိမ်းချမ်းရေး အသီးအပွင့်များ

ကြီးမြင့်နိုင်(လှိုင်ကော်)

ကျွန်တော်၏နိုင်ငံဝန်ထမ်းဘဝ အစကနဦးတာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ နေရာဒေသမှာ ကယားပြည်နယ် ရှားတောမြို့နယ်ဖြစ်သည်။ ၁၉၉၁ ခုနှစ် နှစ်ဦးပိုင်းတွင် ရှားတောမြို့နယ်မှာပင် ကျွန်တော်၏ ဝန်ထမ်းဘဝကို စတင်ရောက်ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရှားတောမြို့နယ်တွင် သုံးနှစ်ခန့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ပြီးနောက် အခြားဒေသများသို့ ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ ရှားတောမြို့နယ်သို့ ရာထူးတိုးဖြင့် ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့ရောက်ရှိကာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခွင့် ရရှိပြန်သည်။ ပထမအကြိမ် ရောက်ရှိချိန်နှင့် ယခုဒုတိယအကြိမ် ပြန်လည်ရောက်ရှိချိန်သည် နှစ်(၂၀)ကျော် ကွာခြားခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ယခုရှားတောမြို့သို့ ကျွန်တော်ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် ပြန်လည်ရောက်ရှိချိန်တွင် ရှားတောမြို့သည် ယခင်ကလို မဟုတ်တော့ဘဲ ယခင်ကထက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြောင်းလဲနေပြီဖြစ်သည်။ ရှားတောမြို့သည် ပြည်နယ်၏ မြို့တော်လှိုင်ကော်မြို့နှင့် ခရီးမိုင် ၄၀ ခန့်သာ ကွာဝေးသော်လည်း ယခင်က သွားလာရေးခက်ခဲခဲ့သည်။ ယခင်က မော်တော်ကားတစ်စီး၊ ခြေကျင်တစ်စီးသာရှိပြီး တစ်နေ့ကုန်ခရီးအဖြစ် သွားလာခဲ့ရသည်။ တစ်ခါတစ်ရံ အခက်အခဲအမျိုးမျိုးကြောင့် လမ်းတွင် ညအိပ်ကြရသည့် အခါများလည်း ရှိသည်။ ယခုအခါ လမ်း၊ တံတားများ ကောင်းမွန်ပြီး ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေးယာဉ်များ၊ ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်များနေရာ၊ ညပါပြေးဆွဲလျက်ရှိကြသဖြင့် လှိုင်ကော်နှင့် ရှားတောသည် နှစ်နာရီပို၍ ခရီးသာရှိတော့သည်။

ယခုအခါ ရှားတောမြို့နယ်သို့ မဟာဓာတ်အားလိုင်းစနစ်ဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးနေပြီဖြစ်သည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန် ၂ ရက်မှစတင်၍ ၆၆/၁၁ ကေပွီ (၂) အမိဗီအေ ရှားတောဓာတ်အားဓာတ်ရုံဖြင့် ဖွင့်လှစ်လျက် မြို့ပေါ်လေးရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာ ၁၁ ရွာကို မီးလင်းစေပြီဖြစ်သည်။ လျှပ်စစ်ဖြင့် ၂၄ နာရီ ထမင်းဟင်းချက်ပြုတ်နိုင်ခြင်း၊

ညအချိန် လျှပ်စစ်အလင်းရောင်ဖြင့် အိမ်မှုကိစ္စနှင့် စီးပွားရေးလုပ်နိုင်ခြင်း၊ တီဗွီ၊ ဗီဒီယိုကြည့်ရှုနိုင်ခြင်း၊ စာဖတ်နိုင်ခြင်း၊ ဖုန်းအားသွင်းနိုင်ခြင်းစသည့် ကောင်းကျိုးများ ရရှိကြပြီး လူနေမှုမြင့်မားလာခဲ့ကြသည်။ တယ်လီဖုန်း၊ အင်တာနက်လိုင်းများလည်း အသုံးပြုနိုင်ပြီဖြစ်၍ ရှားတောမြို့နယ်သည် အခြားမြို့၊ ရွာဒေသများလိုပင် ကမ္ဘာရွာကြီးထဲ ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ယခုလို လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်ပြီး မော်တော်ကား၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်များဖြင့် နေ့ ညမရွေး ခရီးသွားလာနိုင်ခြင်း၊ မဟာဓာတ်အားလိုင်းရောက်ရှိပြီး ၂၄ နာရီ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားအသုံးပြုနိုင်ခြင်း၊ တယ်လီဖုန်း၊ အင်တာနက် အသုံးပြုနိုင်ခြင်း စသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကောင်းကျိုးအထွေထွေတို့ကို ရှားတောမြို့နယ်နေ ဒေသခံတို့သည် ယခင်က အိပ်မက်မျှပင် မမက်ဖူးခဲ့ကြဘဲ ယခုအခါ တအံ့တဩ ရရှိခံစားနေကြရပြီဖြစ်သည်။ “တစ်ခါတစ်ရံ ဒါဟာအိပ်မက်တွေ များလားလို့တောင် ထင်မှတ်နေမိရပါတယ်” ဟု ရှားတောမြို့နေဒေသခံတစ်ဦးဖြစ်သူ အသက် ၇၀ ကျော်အရွယ် ဦးအေဝေရာဟန်က ပြောပြသည်။

ယခုလို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကောင်းကျိုးအထွေထွေရရှိခံစားနေရခြင်းသည် ငြိမ်းချမ်းရေး၏ အသီးအပွင့်များပင်ဖြစ်သည်။ ရှားတောမြို့နယ်သာမက ကယားပြည်နယ်တစ်ခုလုံးသည် ယခုအခါ ငြိမ်းချမ်းရေးအသီးအပွင့်များကို ဆွတ်ယူခံစားသုံးနေကြရပြီဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးအသီးအပွင့်တို့ကား ချိုမြိန်လှပေစွာကား။ ငြိမ်းချမ်းရေးပင်စည်ကြီးအရှည်သဖြင့် ရှင်သန်ဖွံ့ထွားရန်အတွက် ကယားပြည်နယ်နေ ဒေသခံတို့သည် ရေလောင်း၊ ပေါင်းသင်ပြုစုပျိုးထောင်ခြင်းအလုပ်ကို အားတက်သရော ဆောင်ရွက်နေကြချေပြီ။ အားရဖွယ်ကောင်းပေစွ။

ရှားတောမြို့သည် ညအချိန် မီးထိန်းထိန်းလင်းလျက်ရှိသည်။ နေအိမ်များတွင်



အချို့သည် တီဗွီကြည့်နေကြသည်။ အချို့သည် ညစာအတွက် လျှပ်စစ်ဖြင့် ထမင်းချက်နေကြသည်။ အချို့သည် ဖွဲ့စည်းတတ်ကြည့်နေကြသည်။ အချို့သည် လျှပ်စစ်အလင်းရောင်ဖြင့် ဈေးရောင်းနေကြသည်။ အချို့သည် စာဖတ်နေကြသည်။ ကျွန်တော်သည် ထိုမြင်ကွင်းကို မြင်ရသည့်ကာလ အိပ်မက်လေလား၊ တကယ်လားဟု တွေးနေမိတော့သည်။

ယာဉ်ကြောရှုပ်ထွေးမှုနှင့် အလှူခံများ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေချင်

ဝါလကင်းလွတ်သီတင်းကျွတ်ပွဲတော် ဆင်ယင်ကျင်းပပြီးသည့်နှင့် ရဟန်းသံဃာတော်များအား ကထိနစီဝရ်ကထိနသင်္ကန်း ကပ်လှူပွဲများကို တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့အထိ ဆင်ယင်ကျင်းပကြတော့မည်ဖြစ်သည်။



ထို့အတူ ပုဂ္ဂလိက အလှူရှင်တစ်ဦးတည်း ကျင်းပနိုင်ခြင်းထက် စုပေါင်းကျင်းပနိုင်ခြင်းက ကထိနအာနိသင်အကျိုးများသဖြင့် မိမိတို့ မြို့ရွာနယ်မြေအလိုက် အိုးစည် ဒိုးပတ်အကအခန့်များနှင့် လှည့်လည်၍ အလှူခံကြသည်မှာလည်း ချစ်စရာကောင်းသော မြန်မာရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဖြစ်သည်။

သို့သော် ကောင်းမှုတစ်ခုပြုလျှင် အတုအယောင်အမှောင်ပယောဂများ ဒွန်တွဲပူးကပ်ပါလာမှုလည်း ရှိသည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်မြန်မာလူမျိုးက နားလည်ခွင့်လွှတ်ပေးတတ်ကြသည်။ လွန်စွာ အရပ်ဆိုး အကျည်းတန်စေသော မြင်ကွင်းများက စုပေါင်းဘုံ အလှူခံဆိုင်ဘုတ်များဖြင့် လူသွားလူလာ များပြားသော အမြန်လမ်းမကြီးများတွင် အလှူငွေတစ်ကျပ်တစ်ပြားရရှိရေးအတွက် ဝဲ/ယာ ယာဉ်ကြောကို အလေးမမူဘဲ လိုက်လံအလှူခံကြမှုကြောင့် ယာဉ်တိုက်မှုများလည်း ကြုံတွေ့နေရသည်။

အောက်တိုဘာ ၈ ရက်က ပုသိမ်-ရန်ကုန် ကားလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ ဝိုလ်မြတ်ထွန်းတံတားပေါ်မှ ရန်ကုန်ဘက်သို့ ဆင်ခြေလျှောဆင်းလာသည့် ခရီးသည်ယာဉ်ကားတစ်စီးကို အောက်စုတ်တားထိပ်မှ ကျွဲရိုင်းခတ်လူငယ်နှစ်ဦးက ရင်ဆိုင်ပြေးတက်လာပြီး ယာဉ်မောင်းအား အဓမ္မတားဆီး၍ ဖလားခွက်ထိုးခံသည်မှာ ဘာသာတရားနှင့်လည်း မသင့်လျော်သလို ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် လုံးဝမအပ်စပ်ပါ။ ကုသိုလ်ရေးမဖြစ်ဘဲ ယာဉ်မောင်းသူနှင့် ခရီးသည်တို့အန္တရာယ်နှင့် တားဆီးအလှူခံသူတို့ အန္တရာယ်လွန်စွာ ပုသိမ်လှကြည်

စလင်းမြို့၌ အရှေ့ချောင်းဖြူ ငှက်ပျောအိုင်ရွာ၌ ကျန်းမာရေးဌာနခွဲဖွင့်

စလင်း အောက်တိုဘာ ၁၁ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စလင်းမြို့နယ် အရှေ့ချောင်းဖြူ ငှက်ပျောအိုင်ရွာတွင် အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်က ကျန်းမာရေးဌာနခွဲ အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းမြင့်က အမှာစကားပြောကြား၍ ကျန်းမာရေးဌာနခွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီများက ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး အခမ်းအနားသို့ ဖိတ်ကြားထားသောညွှန်ကြားမှုနှင့် ကျေးရွာသူရွာသားများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆေးမြို့နယ်၌ မှုခင်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၁ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆေးမြို့နယ် ကျောက်စစ်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က မှုခင်းကျဆင်းရေးအသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကျင်းပခဲ့ရာ မြို့မရဲခန်းမှူး ဒုတိယရဲမှူး၊ ဝင်းထိုက် ဦးစီးသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မှုခင်းကျဆင်းရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေး၊ လူကုန်ကူးမှုအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး၊ သက်ငယ်မှဒိမ်းမှုလျော့နည်းပပျောက်ရေး၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းတို့နှင့် ပတ်သက်သည့် ပြစ်မှု/ပြစ်ဒဏ်များ၊ လိုက်နာရောင်ကြည့်ရမည့် အချက်များအား အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်

- ကိုယ်ဝန်ရှိသည်ဟု သံသယရှိလျှင် နီးစပ်ရာ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်း၊ ကျန်းမာရေးဌာနများတွင် ကိုယ်ဝန်အပ်ပါ။
- ကိုယ်ဝန်ဆောင်စောင့်ရှောက်မှုကို ကျွမ်းကျင်သူကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းထံတွင် အနည်းဆုံး (၄) ကြိမ်ခံယူပါ။
 - ပထမအကြိမ် - ကိုယ်ဝန်(၄) လအတွင်း (စောနိုင်သမျှစောစော)
 - ဒုတိယအကြိမ် - ကိုယ်ဝန်(၆) လမှ (၇) လအတွင်း
 - တတိယအကြိမ် - ကိုယ်ဝန်(၈) လအတွင်း
 - စတုတ္ထအကြိမ် - ကိုယ်ဝန်(၉) လအတွင်း
- ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအာဟာရပြည့်ဝမှုတရန် အစားမရောင်ပါနှင့်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်စဉ်အစားပိုစားပါ။
- မေးခိုင်ကာကွယ်ဆေး (၂) ကြိမ်ထိုးပါ။
- တတ်ကျွမ်းသောကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးသူမှညွှန်ကြားသော ဆေးဝါးများမှအပ အခြားဆေးဝါးမသောက်ပါနှင့်။
- နေ့စဉ် သင့်တော်သော ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှု အသင့်အတင့်ပြုလုပ်ပါ။ အိပ်ရေး ဝအောင်အိပ်ပါ။ နေ့လယ်ပိုင်းတွင် အနားယူပါ။ အလေးအပင်မသော အလုပ်များမလုပ်ပါနှင့်။
- သံဓာတ်ဇောလိတ် ကိုယ်ဝန်ဆောင်အားဆေးကို စောနိုင်သမျှစောစောသောက်ပါ။ ကိုယ်ဝန်(၇) လကျော်လျှင် မနက်တစ်လုံး၊ ညတစ်လုံးသောက်ပါ။
- သန့်ရှင်းပေါ့ပါးချောင့်ချိ၍ ရာသီဥတုနှင့်ကိုက်ညီသောအဝတ်အစားများကို ဝတ်ဆင်ပါ။
- ဆေးလိပ်၊ အရက်မသောက်ပါနှင့်။ ကွမ်းမစားပါနှင့်။ ဆေးလိပ်အငွေ့ အစရှိသည့် ညစ်ညမ်းသော လေထုပတ်ဝန်းကျင်မှရှောင်ရှားပါ။
- ငှက်ဖျားနှင့် သွေးလွန်တုပ်ကွေးဧရာဂါကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် မည်သည့်

- အချိန်အိပ်အိပ် ဆေးစိမ်ခြင်းထောင်ဖြင့်အိပ်ပါ။
 - မွေးဖွားရန် ကြိုတင်အစီအစဉ် ရေးဆွဲထားပါ။
 - တစ်ခါသုံးမွေးဖွားအိတ်ငယ်ကို အသုံးပြုပါ။
- ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီးများအနေဖြင့်
- ခေါင်းပြင်းထန်စွာကိုက်ပြီး အမြင်မှန်ပါခြင်း၊
 - အသက်ရှူမြန်ခြင်း၊ အသက်ရှူခက်ခြင်း
 - အန်ခြင်း၊ ရင်ညွန့် (သို့) ညာဘက် နံရိုးအောက် အောင့်ခြင်း
 - ဝမ်းဗိုက်အလွန်အမင်းဆက်တိုက်နာခြင်း
 - မိန်းမကိုယ်မှ ရေဆင်း၊ သွေးဆင်းခြင်း
 - ဖျားပြီး အိပ်ရာမှ မထနိုင်လောက်အောင် အားနည်းခြင်း
 - တက်ခြင်း၊ သတိလစ်ခြင်း
- စသည့်အခြေအနေများဖြစ်ပေါ်ပါက နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်းသွားရောက် ပြသကြပါရန်တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

တောင်ကြီးတန်ဆောင်တိုင် မီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် လွိုင်လင်မီးအဖွဲ့သားများပြင်ဆင်

မီးလွင်ဦး(လွိုင်လင်)

၂၀၁၇ ခုနှစ် တောင်ကြီးတန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်ကို အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်အထိ တောင်ကြီးမြို့အဝေးကျေးရွာများသို့ (မီးပုံးပျံကွင်း)၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်သည်။ တောင်ကြီးမြို့တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်တွင် နေ့လွတ်အရပ်မီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲ၊ လူငယ်တိုက်ပွဲ၊ မီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲ၊ စိန်နားပန်းမီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲ၊ မဟာဘုံကထိန် လှည့်လည်ပူဇော်လှူဒါန်းပွဲ၊ မသိုးသင်္ကန်း ရက်လုပ်ပြိုင်ပွဲ၊ မီးပဒေသာလှည့်လည်ပူဇော်ပွဲ၊ ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ၊ ဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲနှင့် အခြားပျော်ရွှင်ပွဲများ ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။



အဆိုပါ မီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲနှင့် ပျော်ရွှင်ပွဲ အစီအစဉ်များထဲတွင် ညမီးကြီး မီးပုံးပျံလှည့်ပြိုင်ပွဲသည် အထင်ကရပြိုင်ပွဲတစ်ခုဖြစ်သည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် တောင်ကြီးမြို့ပေါ်နှင့် အခြားသောမြို့များမှ နှစ်စဉ် ညမီးကြီးအလုံးပေါင်း ၈၀ ကျော် ပါဝင်ကြပြီး ကုန်ကျစရိတ်သည် ညမီးကြီး တစ်လုံးလျှင် ကျပ်သိန်း ၄၀ ခန့် ကုန်ကျသည်။ ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုကြေးအားဖြင့် ပထမဆုကို ကျပ်သိန်း ၆၀ အထိ ဆုရရှိခြင်းကြောင့် သိရသည်။

မီးပုံးပျံပျံသနာရှင်များသည် တောင်ကြီးမီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲတွင် ယခင်နှစ်မှစ၍ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကာ ယခုနှစ်တွင်ကျင်းပမည့် တောင်ကြီးတန်ဆောင်တိုင် မီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲတွင်လည်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်လျက်ရှိသည်။ ပြိုင်ပွဲအတွက် လွိုင်လင်မီးအဖွဲ့သားများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေမှုများကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက်က သွားရောက်တွေ့ဆုံ၍ မေးမြန်းဖြစ်ခဲ့သည်။

လွိုင်လင်မီးအဖွဲ့သားတစ်ဦးက ပြောကြားရာတွင် “ကျွန်တော်တို့မီးအနေနဲ့တော့ ဒီနှစ်ဆိုရင် ဒုတိယအကြိမ် ပြိုင်ပွဲဝင်တာပါ။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကတော့ ပထမအကြိမ် ဝင်ပြိုင်တာပါ။ မနှစ်က ညမီးကြီးပေါင်း အလုံး ၈၀ ကျော်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ လွိုင်လင်မီးက အမှတ်စဉ်(၉) ရရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒီနှစ်လည်းပဲ အများကြီး အားထုတ်ထားပါတယ်။ မနှစ်က အတွေ့အကြုံနဲ့ အားနည်းချက်တွေကို ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ မီးပုံးပျံကိုယ်ထည်နဲ့ ခေါင်တို့ကို ဒီဇိုင်းအနေနဲ့ နည်းနည်းပြောင်းထားပြီး ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီက သတ်မှတ်ထားတဲ့ စည်းကမ်းချက်နဲ့အညီ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

မီးပုံးပျံပျံသနာရှင်များသည် တောင်ကြီးမီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲတွင် ယခင်နှစ်မှစ၍ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကာ ယခုနှစ်တွင်ကျင်းပမည့် တောင်ကြီးတန်ဆောင်တိုင် မီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲတွင်လည်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်လျက်ရှိသည်။ ပြိုင်ပွဲအတွက် လွိုင်လင်မီးအဖွဲ့သားများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေမှုများကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက်က သွားရောက်တွေ့ဆုံ၍ မေးမြန်းဖြစ်ခဲ့သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံမှ သက်ကြီးငါးမန်း စက်ဘီးစီးအဖွဲ့ပုဂံယဉ်ကျေးမှုဒေသသို့ လာရောက်လေ့လာ



ပုဂံ အောက်တိုဘာ ၁၁
ထိုင်းနိုင်ငံမှ စက်ဘီးစီးပါသနာရှင်များအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်သော သက်ကြီးငါးမန်းစက်ဘီးစီးအဖွဲ့သည် မန္တလေးမြို့မှတစ်ဆင့် ပုဂံယဉ်ကျေးမှုဒေသရှိ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ဘုရားပုထိုးစေတီများကို လာရောက်လေ့လာလျက်ရှိကာ ပုဂံ လူထုစက်ဘီးစီးပွဲတွင်လည်း ပါဝင်၍ စက်ဘီးစီးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါအဖွဲ့၏ ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သူထံမှ သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံက ပုဂံယဉ်ကျေးမှုဒေသကို သွားရောက်လေ့လာပြီး ပုဂံဒေသမှာကျင်းပမည့် လူထုစက်ဘီးစီးပွဲမှာ ပါဝင်စီးနင်းသွားချင်တယ်လို့ ပြောဆိုမှုကြောင့် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများရဲ့ တရားဝင်ခွင့်ပြုချက်ကိုရယူပြီး ထိုင်းနိုင်ငံ လေကြောင်းခရီးနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ မန္တလေးလေဆိပ်ကို အခုလ ၇ ရက်နေ့မှာ ရောက်ရှိခဲ့တာပါ။ ၈ ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီအချိန်ကစပြီး မန္တလေးမြို့မှတစ်ဆင့် ပုဂံယဉ်ကျေးမှုဒေသကို သွားရောက်လေ့လာပြီး လူထုစက်ဘီးစီးပွဲမှာ ပါဝင်စီးနင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု အဆိုပါထိုင်းနိုင်ငံစက်ဘီးစီးအဖွဲ့၏ ပုဂံ

ခရီးစဉ် ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သူ ကိုပညားဦးက ပြောသည်။ “ထိုင်းဘာသာနဲ့ ဆလန်သ (မြန်မာလို သက်ကြီးငါးမန်း) စက်ဘီးစီးအဖွဲ့မှာ ကျွန်တော်အပါအဝင် လူဦးရေ ၁၆ ယောက် ပါဝင်စီးနင်းလာတာပါ။ လမ်းခရီးအခက်အခဲအနေနဲ့ မန္တလေးမြို့မှ ပုဂံသွား လမ်းပိုင်းတချို့နေရာတွေဟာ ပျက်စီးနေခြင်းနဲ့ ယာဉ်များ ယာဉ်စည်းကမ်းလိုက်နာမှုမရှိခြင်းကလွဲရင် အားလုံးအဆင်ပြေကြပါတယ်။ စက်ဘီးစီးနင်းခြင်းရဲ့ အကျိုးကျေးဇူးက အလွန်ကိုကောင်းပါတယ်။ မြန်မာပြည်သူများအနေနဲ့လည်း နေ့စဉ်စက်ဘီးစီးနင်းသွားမည်ဆိုရင် ကျန်းမာရေးကို တစ်ထောင့်တစ်နေရာက အထောက်အပံ့ဖြစ်မှာပါ။ ကျွန်တော်တို့ ထိုင်းနိုင်ငံက သက်ကြီးငါးမန်း စက်ဘီးစီးအဖွဲ့ဟာ အခုလ ၁၃ ရက်နေ့မှ ထိုင်းနိုင်ငံကိုပြန်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ထိုင်းနိုင်ငံ သက်ကြီးငါးမန်း စက်ဘီးစီးအဖွဲ့ကို မြန်မာနိုင်ငံကို လာရောက်လေ့လာနိုင်အောင် အကူအညီပေးခဲ့တဲ့ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံက စက်ဘီးစီး ညီအစ်ကိုမောင်နှမအားလုံးကိုလည်း အထူးကျေးဇူးတင်ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအား ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်

ကော့သောင်း အောက်တိုဘာ ၁၁
ကော့သောင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်လောင်းအနေဖြင့် ရင်သွေးငယ်များအား ကျန်းမာစွာမွေးဖွားနိုင်ရေးအတွက် သတ်ပြုဆောင်ရွက်ခြင်းရမည့်အပြုအမူများ၊ စားသောက်ပုံနည်းစနစ်များ အသိပညာပေးပြောကြားခြင်းနှင့် အာဟာရဖြစ်သည့် အစားအသောက်များနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ပို့ကံ ကော့သောင်းမြို့နယ် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း ရုံးခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နီလာအေးနှင့် ကော့သောင်းခရိုင် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်စန္ဒာတို့ ဦးဆောင်ပြီး ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် အဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သည့်အဖွဲ့က မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့သည် အောင်သုခရပ်ကွက်နေ အသက် ၁၀၀ နှစ်ရှိ အဘိုးဦးအေးမောင်နှင့် ရွှေဇင်ယော်ရပ်ကွက်နေ အသက် ၉၉ နှစ်ရှိ အဘွား ဦးသက်ရွှေ(ခ) ဦးသက်ရှည်တို့အား အိမ်တိုင်ရာရောက် လိုက်လံကုန်တော့ကာ အာဟာရဖြစ်ဖွယ် အစားအသောက်နှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သလို ကော့သောင်းမြို့မြို့မ မူလတန်းကြိုကျောင်း အဆောက်အအုံသို့ သွားရောက်ကာ မူလတန်းကြိုကျောင်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး လိုအပ်ချက်များကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။



ဘဝအလင်းရောင် အခမဲ့ဆေးခန်းတွင် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ကုသိုလ်ဖြစ်ဆေးကုသမည်

ဘဝအလင်းရောင် ဆေးကုသိုလ်(၂) ၁၉၆၈ Intake ဝင် ဆရာဝန်များ၏ နှစ်(၅၀)ပြည့် ရွှေရတုအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရန်ကုန်မြို့မှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများအဖွဲ့က အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်တွင် ဟင်္သာတမြို့နယ်၌ ကုသိုလ်ဖြစ်အခမဲ့ ဆေးကုသပေးမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဆေးကုသမှုကို ဟင်္သာတမြို့၊ ညောင်ပင်ရပ်၊ ကြာကန်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက်ရှိ ဘဝအလင်းရောင် အခမဲ့ဆေးခန်းတွင် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာဦးဝင်းမြိုင် (ဆီးနှင့်ကျောက်ကပ် ခွဲစိတ်အထူးကု ဆရာဝန်ကြီး)၊ ဒေါက်တာဦးအောင်ကြည်ဝင်း(ကလေးအထူးကုဆရာဝန်ကြီး)၊ ဒေါက်တာဒေါ်ခင်မာဦး(ကလေးအထူးကု ဆရာဝန်ကြီး) ၊ ဒေါက်တာဦးပေါ်မြင့်(သားဖွားနှင့်မီးယပ်အထူးကုဆရာဝန်ကြီး)၊ ဒေါက်တာဦးကဲဦး(အခြေပြားရောဂါ အထူးကုဆရာဝန်ကြီး)၊ ဒေါက်တာဒေါ်မြမူ(သမားတော်ကြီး)နှင့် ဒေါက်တာဒေါ်အေးသန္တာ(သမားတော်)တို့က အခမဲ့ လာရောက်ကုသပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဟင်္သာတမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဆေးကုသိုလ်သူများအနေဖြင့် ဘဝအလင်းရောင် အခမဲ့ဆေးခန်းတွင် စာရင်းများ လာရောက်ပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ ဆေးကုသမှု လာရောက်ခံယူသူ လူနာများအား အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများအဖွဲ့အနေဖြင့် အခမဲ့ကုသိုလ်ဖြစ် ဆေးဝါးကုသပေးမှုနှင့်အတူ အလှူရှင်များကလည်း ဆေးဝါးများ လှူဒါန်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ကျော်(မြန်/ဆက်)

KKH TAW WIN CENTRE **တော်ဝင်စင်တာဝါကျွတ်အထူးဈေးရောင်းပွဲတော် (၂၈၊ ၂၉၊ ၃၀၊ ၃၁.၁၀.၂၀၁၇)** **KKH TAW WIN CENTRE**

တော်ဝင်စင်တာ အထူးဈေးရောင်းပွဲတော်၌ အဝတ်အထည်များ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးကို ဆိုင်ခန်းများ ဖွင့်လှစ်၍ တော်ဝင်စင်တာမျက်နှာစာရှေ့(ကားပါကင်) တွင်ရောင်းချမည်။

ဈေးရောင်းပွဲတော်ကို (၄)ရက်တိုင်တိုင် စိတ်ဝင်စားစရာအစီအစဉ်များနှင့်အတူ ကျင်းပ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်၍ ဈေးဝယ်လာရင်း စိတ်အပန်းဖြေ ပျော်ရွှင်စွာ လည်ပတ်နိုင်ပါရန် ချစ်မိတ်ဆွေများကို သတင်းကောင်းလေး ပါးအပ်ပါသည်။

ဆိုင်ခန်းဖွင့်လှစ်ရောင်းချလိုသူများ(၂၅၁၀.၂၀၁၇) ထိ စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။
စုံစမ်းသိရှိလိုပါက အမှတ် (၄၅)၊ ပြည်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ဖုန်း- ၀၉ ၄၅၅ ၅၅၀ ၄၁၅၊ ၀၁ ၈၆၀ ၀၁၁၁ -လိုင်းခွဲ - ၂၂၂၂ သို့ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

PUN HLAING + SILOAM HOSPITALS

ပန်းလှိုင်စိလုံဆေးရုံ နှလုံးကုသဌာန အထူးအစီအစဉ်
" နိုင်ငံခြားသို့သွားရောက်ကုသရန် မလိုတော့ပါ "

နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါရှာဖွေကုသခြင်းပေါင်းများစွာတို့ကိုအောင်မြင်စွာပြုလုပ်ပေးနိုင်ခဲ့သော နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံရှိ မြန်မာနိုင်ငံမှနှလုံးအထူးကုဆရာဝန်ကြီးများနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံမှဆရာဝန်ကြီးတို့ပူးပေါင်း၍ ကုသပေးနေပြီ....

☛ နှလုံးသွေးကြောပုံရိပ်ဖော်ခြင်း
☛ နှလုံးသွေးကြောထောက်ကိရိယာ (Stent) ထည့်သွင်းကုသခြင်း

အောက်တိုဘာလ (၂၀) ရက်နေ့မှ (၂၂) ရက်နေ့အထိ

ဆက်သွယ်ရန် - ရန်ကုန် (၀၁) ၃၆၈ ၄၃၂၃၊ ၃၆၈ ၄၃၂၅၊ ၃၆၈ ၄၃၃၆၊ (၀၉) ၄၂၁ ၀၄၂ ၆၇၉ / မန္တလေး (၀၉) ၄၃၂ ၀၇၇ ၈၁

www.punhlaingsiloamhospitals.com

Let's Build Together!

MAX CEMENT

SALES HOTLINE 09 770 770 770
TECHNICAL HOTLINE 09 960 960 560

မက်စ်ဘီလပ်မြေတိုက်ရိုက်ဝယ်ယူရရှိနိုင်သော နေရာများ

လိပ်စာ (၁)
အမှတ် ၅၂၊ ရာကျော်လမ်း၊ ဗြိသိပ်ရပ်ကွက်၊ ဗြိသိပ်ဈေးအနီး၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

လိပ်စာ (၂)
ပျဉ်းမနား - တောင်ညိုလမ်း၊ စည်ပင်စည်ရိပ်သာရှေ့၊ ရွှေကြာပင်ရပ်ကွက်၊ နေပြည်တော်မြို့။

လိပ်စာ (၃)
တောင်ဖိလာ၊ လယ်ဝေးမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်မြို့။

O.E.C (ပညာရေး) (၅) လပြတ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်ပန်းဆင်နွှဲထူးတန်းခွဲ

အဆင့်မြင့်နေ့အထူးနှင့်ဘောက်ဒါ

အောက်တိုဘာ(၂၅)ရက်နေ့တွင် စတင်သင်ကြားပါမည်။

- အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ လွယ်ကူထိရောက်သော short to the point နည်းစနစ်များဖြင့် သင်ကြားပေးပါမည်။
- ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ဆရာ/ဆရာမကြီးများမှ တစ်ဦးချင်း အထူးဂရုပြုသင်ကြားပေးမည်။
- လွယ်ကူရှင်းလင်းသောသင်ရိုးကို အသုံးပြုသင်ကြားသောကြောင့် အချိန်တိုတွင် မြန်ဆန်စွာသင်ကြားပေးနိုင်စေရန် သင်ကြားပေးမည်။
- ဤတန်းခွဲများသည် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများကို ထူးချွန်စွာအောင်ပန်းဆင်နွှဲနိုင်ခြင်း မှတ်တမ်းကောင်းများအတွက်ဆက်သွယ်ပေးခြင်းကြောင့်သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဆေးဇွေးအင်အားစု ၇၉လမ်း၊ ၄၀-၄၁လမ်းကြား၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။ Ph: 09-25951115, 09-2580234377, 09-449505099



လွင်ဖြင့်အောင် ဖြင်းစွာရွက်ဆေးရည်
 အမှတ်တံဆိပ် တိုင်ရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်အမှတ် - TMR ၀၅၅၉၄၄ (၀၅၁၃)

Certificate TH109/3125 ISO 9001:2008 နှင့် GMP လက်မှတ်ရ Lwin Myint Aung Industrial Co.,Ltd. (၄/၂၀၁၀ တစ်ထပ်(တိုး) ၉၉၀) အမှတ် ၁၃၀/၇၊ ငါးထပ်ကြီးတရားလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။

စိတ်စိမ်းပူလျှော့ပါးစေရန်၊ ဆီးကောင်းစေရန်၊ ခွန်အားသက်မြှင့်စေရန်၊ မှတ်ဉာဏ်ကောင်းစေရန်၊ အရွယ်တင်နုပျိုစေရန် သောက်သုံးနိုင်ပါသည်။

Certificate TH06/3966.02

ဆရာအာသာ၏ သင်ကြားမှု(၂၆)နှစ်ပြည့် အထူးအစီအစဉ်

SUCCESS Language Academy

ကျောင်းသားသစ် (15% Discount) နှင့် ကျောင်းသားဟောင်း (ပုံမှန် Discount + 15%)

ဦးထွန်းလင်းမြစ်လမ်း၊ အမှတ် ၅ (B-3) ဒုတိယထပ်၊ (လှဆန်းယဉ်တိုက်) 09 443001453, 01-503472, 09 30775232

BASIC ENGLISH SPEAKING 10-11:30 (Mon-Thurs) 16 Oct 1-4:00 (Sat+Sun) 21 Oct 6-7:30 (Mon-Thurs) 23 Oct 1-4:00 (Sat+Sun) 5 Nov	PRE-INTERMEDIATE (4-Skill English) 3:30-5 (Mon-Thurs) 16 Oct 1-4:00 (Sat+Sun) 21 Oct 1-2:30 (Mon-Thurs) 23 Oct 9-12:00 (Sat+Sun) 4 Nov	BASIC ENGLISH SPEAKING 6-7:30 (Mon-Thurs) 16 Oct 3:30-5 (Mon-Thurs) 23 Oct 7:30-10:30 (Sat+Sun) 29 Oct 1-2:30 (Mon-Thurs) 30 Oct 7:30-9 (Mon-Thurs) 14 Nov	BASIC FOUR SKILLS ENGLISH 10-11:30 (Mon-Thurs) 23 Oct 1-2:30 (Mon-Thurs) 23 Oct 3:30-5 (Mon-Thurs) 30 Oct 6-7:30 (Mon-Thurs) 30 Oct 7:30-9 (Mon-Thurs) 6 Nov
BASIC FOUR SKILLS ENGLISH 1-4:00 (Sat+Sun) 14,29 Oct 1-2:30 (Mon-Thurs) 23 Oct 10-11:30 (Mon-Thurs) 30 Oct 3:30-5 (Mon-Thurs) 30 Oct	INTERMEDIATE (ACADEMIC ENGLISH) 10-12:00 (Mon-Thurs) 23 Oct 9:30-12:30 (Sat+Sun) 11 Nov	BASIC GRAMMAR 7:30-10:30 (Sat+Sun) 28 Oct 1-4:00 (Sat+Sun) 19 Nov	PRE-INTERMEDIATE (4-Skill English) 7:30-9 (Mon-Thurs) 23 Oct 3:30-5 (Mon-Thurs) 30 Oct
BASIC WRITING 1-2:30 (Mon-Thurs) 9 Oct 9-12:00 (Sat+Sun) 4 Nov	VOCAB ENRICHMENT 3:30-5 (Mon-Thurs) 16 Oct 10-11:30 (Mon-Thurs) 14 Nov 9-12:00 (Sat+Sun) 18 Nov	IELTS (Preparation) 1-3:30 (Mon-Thurs) 9 Oct	INTERMEDIATE (ACADEMIC ENGLISH) 3:30-5 (Mon-Thurs) 9 Oct
	BASIC GRAMMAR 7:30-9 (Mon-Thurs) 23 Oct	IELTS (Reading + Vocab) 1-3:00 (Mon-Thurs) 30 Oct	IELTS (Preparation) 1-4:30 (Sat+Sun) 14 Oct

သက်စောင့်ပန်းဆောင်

Life-care Herbalist Beauty and Traditional medicine Journal

တိုင်ရင်းဆေး ဘယ်လောက်ပိုမိုကျန်းမာစေရန်အတွက်... အပူအပူနှင့်တိုင်ရင်းဆေးပညာဂုဏ်နယ်

- တိုင်ရင်းဆေး ဘယ်လောက်ပိုမိုကျန်းမာစေရန်အတွက်... အပူအပူနှင့်တိုင်ရင်းဆေးပညာဂုဏ်နယ်
- ရွှေကျင်သာသာရိုင် ရာကျော်ဆရာတော်ကြီးများ၏ ကျန်းမာရေးနည်းလမ်းကောင်းများ
- ဥတုမုန့် ငွေမုန့်နှင့် ငွေမုန့်ဆိုင် ဆေးမုန့်နှင့် အပူအပူနှင့်တိုင်ရင်းဆေးပညာဂုဏ်နယ်
- မိကျောင်းနှင့်ကြက်ကျားရန်သက်စောင့်တေး
- Facebook က ဘဝတစ်ခုလုံးလည်း
- သင်ကောင်းစားနေစဉ် ကျွန်ုပ်တို့ သတိရပါစေလော့
- ကော်မီအကြောင်း သိရှိကောင်းစေ
- ငွေလေးငွေနှင့် ငွေလေးငွေ
- အပူအပူနှင့်တိုင်ရင်းဆေးပညာဂုဏ်နယ်
- အုန်းဆီလေးရဲ့ လျှို့ဝှက်ချက်
- စိတ်အာဟာရ
- အနာဖြစ်ခြင်းအကြောင်းရင်း
- ငှက်ပျော့လီးအာဟာရ
- ငွေမုန့်ဆိုင်ဆေးပညာဂုဏ်နယ်
- အပူအပူနှင့်တိုင်ရင်းဆေးပညာဂုဏ်နယ်
- အပူအပူနှင့်တိုင်ရင်းဆေးပညာဂုဏ်နယ်

မုန့်- ၀၉ ၅၁၇ ၉၃၉၀၊ ၀၉ ၄၃၀ ၈၃၄၇၇

Visit The 5th International Exhibition for The Building & Construction, Electrical Power & Renewable Energy and Mining & Minerals Recovery for Myanmar

အဆောက်အအုံနှင့်ဆောက်လုပ်ရေး၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအားနှင့်ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်၊ ဓာတ်သတ္တုတူးဖော်ရေးနှင့်ရှာဖွေရေး ကဏ္ဍများအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် နိုင်ငံတကာပြပွဲ

12-14 October 2017

New Venue **MEP at Mindama Yangon** 9.00 - 17.00 Hrs.

Including:

- Over 180 leading companies from around the world
- 6 international groups from China, Germany, India, Korea, Singapore and Thailand
- Industry Conferences & Seminars

ပါဝင်သည် :

- ကမ္ဘာ့အနံ့မှူးဆောင် ကုမ္ပဏီ ၁၈၀ ကျော်
- တရုတ်၊ ဂျပန်၊ အိန္ဒိယ၊ ကိုရီးယား၊ စင်ကာပူ နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့မှ နိုင်ငံတကာပြပွဲကြီး (၆) ခန်း
- လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲနှင့် ဟောပြောပွဲများ

Pre-register at **www.cpmmyanmar.com** ! စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအတွက်သာ။ အသက် (၁၈) နှစ်အောက်ဝင်ငံ့ကုန်ပစ္စည်းများ

Information Hotline Contact: Ei Thinzar Aung Tel: +95 1 378975, Email: eizar.aung@ubm.com

Supported by: Myanmar Engineering Society, Yangon Electricity Supply Corporation, JCB, YOMA JCB, UBM

မော်တော်ဆိုင်ကယ်အမှတ် ၃၉၀/၁၁၁၉၃ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးတင်ဝယ် ၁/မညန(နိုင်)ဝမ်စင်၁၈ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ ပျောက်မိတ္တူလျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ (၁၅)ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ဓရိုင်ရုံး(မိုးညှင်း) ကညန၊ ဓရိုင်ရုံး(မိုးညှင်း)

ယာဉ်အမှတ် ၄၈၀/၃၄၇၃ Luojia 110 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ဖန်းနုဌေး ၉/မနမ(နိုင်)၁၁၉၃၇၇ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ (၁၅)ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ဓရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြို့)မန္တလေးမြို့

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ ပဋိပက္ခအကြိမ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၁

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ ပဋိပက္ခအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ ကော်မတီဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဦးခင်မောင်ချို၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးနှင့် ဦးအုန်းမောင်၊ ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးအောင်ထူး၊ ဦးဝင်းမောင်ထွန်း၊ ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးသိန်း၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ (၅)ရပ်မှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အတွင်းရေးမှူးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ ❖



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ ပဋိပက္ခအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ် (သတင်းစဉ်)

ထိုင်းနိုင်ငံ အုန်းသီးစက်ရုံမှ အလုပ်ဖြုတ်ခံရသည့် မြန်မာလုပ်သား ၅၀ ကျော် အခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်



ကျော်စိုး (ကျေးသောင်း)

ဗန်ကောက် အောက်တိုဘာ ၁၁
ထိုင်းနိုင်ငံ စမ္ဘတ်ပါကန်မြို့နယ် အုန်းသီးအလုပ်ရုံမှ အလုပ်ဖြုတ်လိုက်သည့်ဟုဆိုကာ MoU မြန်မာ အလုပ်သမား ၅၀ ကျော် အခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်၍ ယမန်နေ့က ဗန်ကောက်မြို့ရှိ မြန်မာသံရုံး ရှေ့တွင် အထုပ်အပိုးများဖြင့် လာရောက် အကူအညီတောင်းခံခဲ့ကြကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံမှ လာသည့်သတင်းများအရ သိရသည်။ (ခုံ)

အဆိုပါအလုပ်သမားများအား မြန်မာနိုင်ငံမှ တစ်ဆင့် အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေရေးအေဂျင်စီ တစ်ခုမှ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ထိုင်းလူမျိုး တစ်ဆင့်ခံပွဲစားများနှင့် မြန်မာလူမျိုး တစ်ဆင့်ခံပွဲစားများလက်အတွင်းသို့လှူအပ်လိုက်သည့်အတွက် အလုပ်မရှိ ဖြစ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း အလုပ်သမားများ၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။

အဆိုပါ အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် မြန်မာအလုပ်သမားများအား
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၅ *

ဘာသာပေါင်းစုံဆုတောင်းပွဲ
တွေ့လုပ်ခြင်းဖြင့် အတူ
ယှဉ်တွဲ နေထိုင်ကြသည့်
နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအားလုံး
ညီညီညွတ်ညွတ်နဲ့
အေးချမ်းမှုရမယ် **၈ - ၅**

ဘိုကလေးကျေးရွာတွင်
ပြောင်ချိုများ ဖမ်းဆီးရမိ **၈ - ၁၂**

ယီမင်စစ်ပွဲနောက်ကွယ်မှ
အဓိကထိခိုက်
ခံစားနေရသူများ **၈ - ၁၅**

ထစ်ချွန်းမည့်အခြေအနေများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၁
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးအသင့်အတင့် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ မြန်မာနိုင်ငံတောင်ပိုင်းဒေသများတွင် ထစ်ချွန်းမည့်အခြေအနေများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေမည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်တွင် သုံးပေမှ ခုနစ်ပေခန့်ရှိနိုင်သည်။ (မိုး/ဇလ)

ထိုင်း ယူ-၂၃ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာအသင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်

သတင်း-ညီမြတ်သော်တာ၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၁

ထိုင်းဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူးကျင်းပမည့် ထိုင်း ယူ-၂၃ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲ (M-150 Cup 2017) တွင် မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် အသင်းခြောက်သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းအား မကြာမီစွဲစည်းကာ ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။

ထိုင်းဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းတွင်ကျင်းပမည့် အာရှ ယူ-၂၃ ခြေစစ်ပွဲအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့်အနေဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စု(က)တွင် ၇ပုန်း၊ မြောက်ကိုရီးယား၊ ဥဘောက်ကစ္စတန်၊ အုပ်စု (ခ) တွင် ထိုင်း၊ မြန်မာ၊ ဝီယက်နမ်အသင်းတို့ ပါဝင်နေသည်။ ပြိုင်ပွဲကျင်းပသည့် ပုံစံအရ အာရှဇုန်နှင့် အာဆီယံဇုန်ဟူ၍ ခွဲခြားထားပြီး ထိပ်ဆုံးနှစ်သင်းမှာ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဒုတိယနေရာရအသင်းများမှာ တတိယနေရာလုပွဲ ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုပွဲစဉ်များအဖြစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် ဝီယက်နမ်အသင်း။
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ ❖



(၂၉)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာအသင်းနှင့် ထိုင်းအသင်း တွေ့ဆုံခဲ့စဉ်

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by EUROMONEY 2017